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Protokół Nr XXXIX/2013 
 

z sesji Rady Powiatu w Myśliborzu odbytej w dniu 28 sierpnia 2013 roku 

w Starostwie Powiatowym w Myśliborzu, przy ul. Północnej 15. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 10
00

, a zakończyły o godz. 17
10

. 

 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Cezary Krzyżanowski dokonał otwarcia XXXIX sesji Rady 

Powiatu w Myśliborzu. Powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności (załącznik Nr 1 do protokołu) 

stwierdził, że w obradach udział bierze 17 radnych, co upoważnia Radę do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Na sesji nieobecni radni: Alina Sznabowicz i Ryszard Wiśniak. 

 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu 

 

 

Ad. 2 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu: ustalenie porządku XXXIX sesji Rady 

Powiatu w Myśliborzu. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. 

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

zaproponowała wprowadzić do porządku sesji następujące zmiany: 

 projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Barlinku, jako punkt 4. 9.  

 projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2013-2027, jako punkt 4. 13. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zawnioskował, aby nie wprowadzać do porządku sesji projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1  

w Barlinku, ponieważ na poprzedniej sesji były już skargi, które dotyczyły działalności 

Dyrektora ZSP Nr 1 w Barlinku. Przedmiotowa skarga nie wnosi nic nowego do sprawy. Poza 

tym z dniem 1 września zmienia się dyrektor tej szkoły. Rozpocznie się dyskusja na temat 

spraw, które nie są istotne, bo nie będzie można nic z tym dalej zrobić, ani nałożyć kary, ani 

też wyciągnąć innych konsekwencji.   

Kolejno zawnioskował, aby rozpatrzyć skargę mieszkanki wsi Cychry na działalność 

szpitalnej Spółki w Dębnie. Jest to sprawa bardzo bulwersująca. W marcu br. skarga została 

skierowana przez ówczesną przewodniczącą Rady - Alicję Prill do Prezesa Szpitala w celu 

rozpatrzenia. Było tak kiedyś w PRL-u. Dziwi fakt, że tak postąpiono, gdyż w piśmie 

kierowanym do Przewodniczącej Rady była mowa o tym, że pismo było również wysłane do 

Szpitala. Nie zareagowano na tę skargę. Kolejna skarga pokazuje również zaniedbania też nie 

straszenie mediami, czy też sądem również nie przyniosło rezultatu. Ponieważ nowy 
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Przewodniczący Rady przekazał skargę do Zarządu. A dotyczy to bardzo poważnej sprawy. 

Przypomniał, że w 2005 roku Szpital w wyniku błędów płacił bardzo duże odszkodowania, 

ponad 450.000 zł. kolejna sprawa dotyczyła błędy lekarskiego podczas porodu, czego 

konsekwencją będzie płacenie do końca życia renty dla tej osoby z tytułu niezdolności.   

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przerwał wypowiedź radnego. Zauważył, że radny wchodzi w meritum sprawy. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

Kontynuował wypowiedź. Stwierdził, że Przewodniczący Rady prowadzi obrady i zapytał, 

czy są uwagi do porządku sesji, dlatego też takie zgłasza. W związku z tym, że od marca br. 

nie ma żadnej reakcji ze strony władz Powiatu, a Powiat jest przecież Wspólnikiem Spółki  

w Dębnie. Dziś powinna zostać rozpatrzona ta skarga, a osoby zainteresowane powinny 

zostać poinformowane o tym fakcie.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przekazał, że w sprawie, o której mówił radny Wojciech Wojtkiewicz nie wpłynął do 

Przewodniczącego Rady żaden projekt uchwały, dlatego wniosek radnego nie zostanie 

poddany pod głosowanie. Natomiast projekty uchwał, które były procedowane na 

posiedzeniach Komisji, a które zostały zaproponowane do wprowadzenia do porządku obrad 

przez Wicestarostę zostaną poddane pod głosowanie. 

Kolejno w związku ze złożoną przez radnego Józefa Głuszko rezygnacją z członkowstwa  

w Komisji doraźnej ds. opracowania Statutu Powiatu Myśliborskiego zaproponował 

wprowadzić do porządku sesji projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji 

doraźnej ds. opracowania Statutu Powiatu Myśliborskiego, jako punkt 4.15; 

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym przystąpiono do głosowania zaproponowanych zmian. 

 

Za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Barlinku, jako punkt 4. 9. głosowało 

13 radnych, przeciw – 3 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

            

 W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Barlinku został wprowadzony do 

porządku sesji jako punkt 4.9. 

 

Kolejno. 

 

Za wprowadzeniem projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2013-2027, jako punkt 

4.13. głosowało 13 radnych, przeciw – 4 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

            

 W wyniku głosowania projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2013-2027 został 

wprowadzony do porządku sesji jako punkt 4.13. 

 

Następnie: 

 



3 

 

Za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji 

doraźnej ds. opracowania Statutu Powiatu Myśliborskiego, jako punkt 4.15 głosowało  

14 radnych, przeciw – 2 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

            

 W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji 

doraźnej ds. opracowania Statutu Powiatu Myśliborskiego został wprowadzony do porządku 

sesji jako punkt 4.15. 

 

Kolejno Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad z wprowadzonymi zmianami. 

 

Porządek obrad:   

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XXXVII i XXXVIII sesji Rady Powiatu.  

4. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu: 

4.1 w sprawie uchwalenia „Powiatowego Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Myśliborskiego na lata 2013 – 2016 z perspektywą na lata 2017 – 2020”, 

4.2 w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla 

Powiatu Myśliborskiego na lata 2013 – 2015”, 

4.3 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji 

przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego - Powiatowy Ośrodek 

Sportu i Rekreacji „Szkuner” w Myśliborzu na 2013 rok, 

4.4 w sprawie określenia przypadków, w jakich nauczycielowi zatrudnionemu w pełnym 

wymiarze zajęć w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Myśliborski można obniżyć tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć oraz 

warunki i tryb tego obniżenia, 

4.5 zmieniającą uchwałę w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Myśliborskiego w 2013 roku, 

4.6 w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów oraz obejmowania, nabywania                

i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego, 

4.7 w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Myśliborskiego, 

4.8 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Barlinku,  

4.9 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Barlinku,  

4.10 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Myśliborzu,  

4.11 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia i zasad 

rozliczania obowiązkowego tygodniowego wymiaru zajęć oraz udzielania i rozmiaru 

zniżek dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Powiat Myśliborski, 

4.12 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Myśliborskiego na rok 

2013, 

4.13 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Myśliborskiego na lata 2013-2027,  

4.14 w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok. 

4.15 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji doraźnej ds. opracowania Statutu 

Powiatu Myśliborskiego. 

5. Informacja z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za I półrocze 2013 roku. 
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6. Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu 

realizacji przedsięwzięć. 

7. Ocena stanu bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Myśliborskiego za 2012 rok. 

8. Informacja o przygotowaniu szkół i placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

2013/2014. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

 

Ad. 3 

Przystąpiono do przyjęcia protokołu z XXXVII i XXXVIII sesji Rady Powiatu.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poinformował, że Protokoły: z XXXVII sesji z dnia 27 czerwca br. oraz z XXXVIII sesji 

Rady Powiatu z dnia 18 lipca br. były wyłożone do wglądu, w związku z tym zaproponował 

ich przyjęcie bez odczytywania. 

Kolejno zapytał, czy są inne wnioski. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz  
zgłosił uwagi do protokołu. Stwierdził, że samorząd powinien działać w granicach prawa, tak 

jak stanowi art. 7 ustawy zasadniczej. Dnia 27.06.2013r. odbyła się XXXVII sesja Rady 

Powiatu, na której m.in. podejmowane były bardzo ważne uchwały. Jak to jest możliwe, że 

projekt protokołu został napisany dopiero 20 sierpnia br.? Hipokryzją Przewodniczącego jest, 

że twierdzi, że projekt protokołu został napisany i wyłożony do wglądu. Zapytał, czy 

Przewodniczący analizował protokół. Stwierdził, że sam bardzo dokładnie przeanalizował 

jego treść na podstawie taśm, które udostępniła Telewizja TVB 24. Stwierdził, że przedłożony 

projekt protokołu jest nie do przyjęcia. Kuriozalne jest sposób, w jaki pisane są protokoły.  

A przecież obowiązuje nas Statut Powiatu Myśliborskiego, który mówi m.in., że „Protokół  

z sesji musi odzwierciedlać jej przebieg i powinien w szczególności zawierać: przebieg obrad, 

a w szczególności treść wystąpień albo ich streszczenie, teksty zgłoszonych, jak również 

uchwalonych wniosków, a nadto odnotowanie faktów zgłoszenia pisemnych wystąpień”. Po 

skonfrontowaniu zapisów z nagrania oraz tego, co zostało zapisane w protokole widać, że 

zapisywane są co poniektóre zdania, a pomijane są bardzo ważne kwestie. Dla przykładu 

powinna zostać odtworzona wypowiedź radnego Ryszarda Wiśniaka z początku sesji, tak, aby 

można było porównać ją z zapisem w protokole. Np. wypowiedzi radnego Janusza 

Winiarczyka zostały ocenzurowane i powycinano istotne kwestie. Dotyczy to wszystkich 

wypowiedzi. Zaapelował do Przewodniczącego Rady, aby zgodnie ze Statutem, 

uwzględniając zgłoszone uwagi postąpił zgodnie z prawem. To Przewodniczący decyduje  

o uwzględnieniu uwag zgłoszonych przez radnych oraz rozstrzyga w kwestii konfrontacji 

zapisów z nagraniem. Tego oczekuje się od Przewodniczącego Rady Powiatu. 

  

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przekazał, że do chwili obecnej nie wpłynęły do Przewodniczącego Rady żadne konkretne 

uwagi na piśmie, które dotyczyłyby Protokołu z XXXVII i XXXVIII sesji Rady Powiatu, 

dlatego nie ma możliwości wprowadzenia konkretnych zmian celem przedyskutowania  

i ewentualnego przegłosowania.  
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Sekretarz Powiatu - Barbara Krakowska-Petruk 

zapewniła radnego Wojciecha Wojtkiewicza, że w kwestii pisania protokołu oraz terminów 

ich przedkładania dla radnych nic się nie zmieniło w obsłudze Rady. Przestrzegane są 

wszystkie przepisy statutowe, a Konstytucji w szczególności. Kolejno przekazała, że  

w żadnym paragrafie statutu nie jest wskazany termin sporządzenia protokołu z sesji oraz 

termin przedłożenia go radnym przed sesją. Zauważyła, że sesja w miesiącu czerwcu trwała 

bardzo długo, sam projekt protokołu ma ok. 50 stron. W lipcu i sierpniu trwał okres urlopowy, 

a w międzyczasie odbywały się jeszcze sesje nadzwyczajne, więc nie można mieć zarzutów 

do pracowników Biura Obsługi Rady i Zarządu, którzy dają z siebie wszystko i starają się 

przygotowywać materiały w czasie, w którym mogą, a przy tym wszystkim są jeszcze inne 

priorytety. Dodała, że projekt protokołu został udostępniony w należytym terminie, ponadto 

został umieszczony na BIP Starostwa. Radny Wojciech Wojtkiewicz kilkakrotnie zwracał się 

o udostępnienie tego projektu protokołu, taki projekt otrzymał i nie zgłaszał żadnych uwag. 

Ponadto przekazała, że radny nie udostępnił pracownikom Biura nagrania z sesji, którym 

dysponuje. Urząd dysponuje jedynie nagraniem z dyktafonu, na podstawie którego 

sporządzany jest projekt protokołu. Jeśli radny ma zastrzeżenia do swoich wypowiedzi 

powinien przekazywać je do Biura Rady przed sesją, a nie w jej trakcie - kiedy Rada miałaby 

głosować te uwagi. Dodała, że radny słusznie zauważył, że protokół powinien zawierać 

streszczenia wypowiedzi. Protokół z sesji nie jest scenopisem, tylko streszczeniem. Nie mamy 

sobie nic do zarzucenia w kwestii tego, jak te zapisy wyglądają. Radni dosyć często 

odwiedzają Biuro Rady, że na bieżąco mogą ustalać treść swoich wypowiedzi.      

 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zauważył, że radny Wojciech Wojtkiewicz zabierając głos nie wniósł żadnych konkretnych 

propozycji co do treści protokołu z XXXVII i XXXVIII sesji Rady Powiatu, w związku z tym 

poddał protokoły pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem Protokołu z XXXVII sesji Rady Powiatu głosowało – 13 radnych,  

przeciw – 4 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Protokół z XXXVII sesji Rady Powiatu w Myśliborzu został przyjęty. 

 

Kolejno: 

Za przyjęciem Protokołu z XXXVIII sesji Rady Powiatu głosowało – 12 radnych,  

przeciw –  5 radnych,  nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Protokół z XXXVIII sesji Rady Powiatu w Myśliborzu został przyjęty. 

 

 

 

Ad. 4 

Przystąpiono do podjęcia uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu: 

 

4.1 w sprawie uchwalenia „Powiatowego Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Myśliborskiego na lata 2013 – 2016 z perspektywą na lata 2017 – 2020”, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 
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Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zapytał, czy Przewodniczący Rady dorósł do pełnienia swojej funkcji. W chwili obecnej 

jesteśmy świadkami bezprecedensowego złamania przepisów Statutu. Odczytał treść 

paragrafu 30 ust. 3, który mówi, że: Przed przyjęciem protokołu radni mogą zgłaszać 

poprawki lub uzupełnienia do protokołu, przy czym o ich uwzględnieniu rozstrzyga 

przewodniczący rady… 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przerwał wypowiedź radnego Wojciecha Wojtkiewicza. Zauważył, ze Rada Powiatu obraduje 

w punkcie dot. podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia „Powiatowego Programu Ochrony 

Środowiska dla Powiatu Myśliborskiego na lata 2013 – 2016 z perspektywą na lata 2017 – 

2020”, a radny mówi nie na temat. W związku z tym po raz ostatni przywołał radnego do 

meritum wypowiedzi.  

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że złoży uwagi, ale do prowadzenia sesji przez Przewodniczącego Rady. 

Kontynuował: radni mogą zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu, przy czym o ich 

uwzględnieniu… 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przerwał wypowiedź radnego Wojciecha Wojtkiewicza, a następnie ogłosił 10 minut przerwy. 

 

 

10.30 – przerwa 

 

10.40 – wznowiono obrady 

 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przekazał, że Rada Powiatu obraduje w punkcie dot. uchwalenia „Powiatowego Programu 

Ochrony Środowiska dla Powiatu Myśliborskiego na lata 2013 – 2016 z perspektywą na lata 

2017 – 2020”. 

Kolejno zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radna Powiatu - Danuta Patkowska 

zapytała, kto jest autorem tego programu. Następnie zapytała, kto z radnych przeczytał  

w całości przedłożony program? Program Ochrony Środowiska dla Powiatu Myśliborskiego 

liczy 239 stron, natomiast mądry dokument jest krótki i zawiera podstawowe treści. Do 

takiego dokumentu można w każdej chwili sięgnąć i przeczytać to, co jest najistotniejsze. Co 

jest dokumentem strategicznym określającym priorytety i obszary wykorzystania środków 

unijnych naszego województwa. Odpowiedź znajduje się na stronie 214 tego dokumentu. Po 

co tworzy się dokumenty, których się nie czyta, których nikt nie ogląda z powodu tej 

obszerności. Z drugiej strony, jeśli jest odwołanie do pewnych definicji i pojęć, to jest 

encyklopedia, do której można odesłać. Na stronach 235-239 jest streszczenie  

w niesprecyzowanym języku. Czy nie szkoda czasu i papieru na tworzenie tego typu 

dokumentów. W streszczeniu znajduje się zapis, że jakość powietrza na terenie Powiatu 

Myśliborskiego jest zadawalająca, wynika z tego, że w Powiecie nie ma problemu z jakością 

powietrza. Kolejny zapis: pomimo lokalizacji w powiecie masztów telefonii komórkowej oraz 

linii energetycznych średniego i niskiego napięcia, natężenie pól elektromagnetycznych nie 

przekracza dopuszczalnych norm. Kto to  kontroluje i jak często? Kolejny zapis: zgodnie  
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z badaniami jakości gleb przeprowadzonymi w 2012 roku na terenie Powiatu Myśliborskiego 

wykazano, iż 37% gleb charakteryzowało się odczynem kwaśnym i lekko kwaśnym. Co zostało 

zrobione w tym zakresie? Czy zostały podjęte jakieś działania. Dokument nadaje się do kosza, 

ponieważ nie dotyka on problemów Powiatu Myśliborskiego. 
 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zapytał Przewodniczącego Rady, czy jest zadowolony z jakości powietrza w Barlinku. 

Zauważył, że za każdym razem, kiedy omawiany jest stan środowiska poruszany jest temat 

jakości powietrza właśnie w Barlinku. Zapytał jaka firma opracowała ten program i ile to 

kosztowało? 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

stwierdził, że nieuprawnionym jest stwierdzenie, że żaden z radnych nie przeczytał tego 

dokumentu. Na posiedzeniu Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Ochrony Środowiska 

radni dyskutowali dosyć długo na temat stany środowiska w Powiecie. Rada przyjmuje 

Program, który dotyczy całego Powiatu Myśliborskiego, a nie tylko Gminy Barlinek. 

Natomiast o jakości powietrza Rada dyskutowała, kiedy została przedstawiona informacja 

przez WIOŚ w Szczecinie. Głównym problemem jeśli chodzi o powietrze to pyły PN 10.    

 

Naczelnik Wydziału WŚR – Henryk Oczkoś 

przekazał, że Zarząd Powiatu jest zobowiązany przepisami ustawy Prawo ochrony środowiska 

przygotować Program dla Powiatu Myśliborskiego. Program jest elementem realizacji 

polityki ekologicznej kraju, jest skorelowany z Programem Ochrony Środowiska 

Województwa. Na podstawie powiatowego Programu sporządzane są również inne Programy. 

Zasady przygotowania tego dokumentu są jasno określone przepisami ustawy. Aktualnie 

przedłożony Program jest trzecim w historii Powiatu. Jest on aktualizacją poprzednich 

programów i ich kontynuacją.  

Przekazał, że Zarząd Powiatu podjął stosowne uchwały, pierwsza dotyczyła zawarcia umowy 

z wykonawcą tego Programu - firmą EKO-GLOBE z siedzibą w Swarzędzu. Za 

przygotowanie dokumentu zapłacono kwotę: 8.179,00 zł brutto. Przedmiotem umowy było 

sporządzenie dokumentu pn.: „Powiatowy Program Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Myśliborskiego na lata 2013 – 2016 z perspektywą na lata 2017 – 2020”. Zostało to 

uzgodnione z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska w Szczecinie oraz Wojewódzkim 

Inspektorem Sanitarnym w Szczecinie. Po uzyskaniu uzgodnień Program został pozytywnie 

zaopiniowany przez Zarząd Województwa Zachodniopomorskiego. Po otrzymaniu 

pozytywnej opinii Program przedkładany jest Radzie Powiatu do uchwalenia.  

Odnośnie stanu środowiska, o którym mówiła radna Danuta Patkowska przekazał, że dane nt. 

stanu środowiska są prezentowane co roku przez WIOŚ. Tamte elementy przy pomocy 

autoryzowanych technik badawczych są sprawdzane, a konkretnie jeśli chodzi o badanie 

elektromagnetyczne. Jak pokazują przedkładane wyniki na terenie Powiatu nie notuje się 

przekroczeń dopuszczalnych wartości promieniowania elektrycznego   

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przekazał, że paragraf 24 Statutu Powiatu Myśliborskiego mówi, że przemówienia radnych  

w dyskusji nie mogą trwać dłużej niż 10 minut, z wyjątkiem wystąpień klubowych, które nie 

mogą przekraczać 20 minut. W debacie nad daną sprawą radny może zabierać głos tylko dwa 

razy. Powtórne przemówienie radnego w tej samej sprawie nie może trwać dłużej niż 5 minut. 

Zauważył, że radny Wojciech Wojtkiewicz zabrał w tym temacie głos dwa razy. Raz nie 

mówił na temat, dlatego została ogłoszona przerwa, kolejny raz się wypowiedział. Z uwagi na 
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zapisy Statutu przekazał, że nie udzieli ponownie głosu radnemu Wojtkiewiczowi w tym 

temacie.   

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 14 radnych, przeciw –  

2  radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

W głosowaniu nie wziął udziału 1 radny.  

 

Uchwała Nr XXXIX/345/2013 z dnia 28 czerwca 2013 roku w sprawie uchwalenia 

„Powiatowego Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Myśliborskiego na lata 2013 

– 2016 z perspektywą na lata 2017 – 2020” została przyjęta. (załącznik Nr 3 do protokołu) 

 

 

 

4.2 w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla 

Powiatu Myśliborskiego na lata 2013 – 2015” 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że do Przewodniczącego Rady Powiatu w dniu dzisiejszym wpłynęło pismo 

od Wicestarosty Powiatu z prośbą o zmianę przedłożonego załącznika do projektu uchwały  

w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Powiatu 

Myśliborskiego na lata 2013-2015”.  

Powyższe wynika z faktu, iż wersja pierwotna Programu omyłkowo została przekazana przed 

aktualizacją danych statystycznych w zakresie sytuacji epidemiologicznej zaburzeń 

psychicznych mieszkańców Powiatu Myśliborskiego. 

Kolejno zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że nic nie ma w przedłożonym dokumencie. Zostały zebrane i scharakteryzowane 

placówki z tej sfery, a wszyscy dobrze wiedzą, czym się one na co dzień zajmują. Program 

powinien zawierać cele i działania do wykonania oraz sposób ich realizacji. W II kadencji 

były właśnie w taki sposób przygotowywane Programy, z których wszystkiego można byłoby 

się dowiedzieć. W przeciwieństwie do tego, co jest teraz. Obecnie przygotowywane są ogólne 

dokumenty, a Rada ma za zadanie je przyjąć. Każdy ma swoje sumienie i morale i inaczej 

podchodzi do tych spraw. Program nie wnosi nic nowego. Będzie on leżał na półce i nikt nie 

będzie z niego korzystał. 

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

zauważyła, że radnym, który nie czyta dokumentów jest radny Wojciech Wojtkiewicz. 

Przekazała, że na stronie 18 tego dokumentu są określone cele i priorytety programu, są 

określone ich obszary oraz sposób i harmonogram ich realizacji. Natomiast na stronie  

24 Programu jest wskazany sposób realizacji, sprawozdawczość oraz źródła finansowania. Po 

przyjęciu tego Programu, corocznie będzie przygotowywany harmonogram działań oraz 

sprawozdanie z realizacji poszczególnych celów.   
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Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że wypowiedź Wicestarosty jest kolejną manipulacją. Zauważył, że w Programie 

jest zapis: Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 28 grudnia 2010 r. w sprawie Narodowego 

Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego (Dz. U. Nr 24 poz. 128 z 3 lutego 2011 r.) zaleca 

określone nakłady finansowe potrzebne do realizacji zadań, jednak nie wskazuje źródła ich 

finansowania. Zapytał ile będzie kosztowała realizacja tego Programu w poszczególnych 

latach. Skąd starostwo, Zarząd Powiatu pozyska środki na ten cel? Kolejny zapis, mówi: 

Jednostki samorządu terytorialnego, według zaleceń rozporządzenia, powinny przygotować 

środki na finansowanie zmian organizacyjnych zwiększających dostępność do świadczeń 

opieki psychiatrycznej, tworzenie Centrów Zdrowia Psychicznego oraz profilaktykę  

i promocje zdrowia psychicznego. W związku z tym zapytał, gdzie w Powiecie Myśliborskim 

zostanie powołane takie Centrum? Jaka będzie obsada w tym Centrum i ile będzie ono 

kosztowało? Dalej pisze się: Kwota 52,9 mln zł na rok jest zalecana do zaangażowania przez 

wszystkie jednostki samorządu terytorialnego w kraju. Zapytał, kto to czyta, a jak czyta, to ze 

zrozumieniem. Wiadomo ile może być takich jednostek w skali kraju. Wystarczy podzielić tę 

kwotę przez ilość jednostek i wyjdzie kwota, która przypadnie na 1 jednostkę. Dodał, że 

Powiat Myśliborski jest bardzo zadłużony, dlatego nie wskazuje się źródła dofinansowania.  

A jeśli takie źródło jest znane, to należy je wskazać radnym. Dalej pisze się:  Przeliczając tę 

kwotę na jednego mieszkańca Polski, w Województwie Zachodniopomorskim wysokość 

środków na realizację zadań NPOZP w latach 2011-2015 przez jednostki samorządu 

terytorialnego powinna wynosić ok. 2,4 mln zł rocznie (ok. 1,5 zł/1 mieszkańca). Przypomniał, 

że jest już rok 2013, a nie 2011.  

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przekazał, że Program będzie realizowany na takim poziomie, na którym będzie stać 

Samorząd w danym roku. są opisane cele główne i szczegółowe, które będą brane pod uwagę 

przy realizacji, Fakt, że brakuje środków finansowych dotyczy całego kraju. Natomiast 

kwestie zadłużenia Powiatu Myśliborskiego są znane wszystkim radnym.    

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 14 radnych, przeciw –   

1 radny, 1  radny wstrzymał się od głosu.  

W głosowaniu nie wziął udziału 1 radny.  

 

Uchwała Nr XXXIX/346/2013 z dnia 28 czerwca 2013 roku w sprawie przyjęcia 

„Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Powiatu Myśliborskiego 

na lata 2013 – 2015” została przyjęta. (załącznik Nr 4 do protokołu) 

 

 

4.3 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji 

przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego - Powiatowy Ośrodek 

Sportu i Rekreacji „Szkuner” w Myśliborzu na 2013 rok, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 
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Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

przekazał, że na swym posiedzeniu Komisja Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

zawnioskowała o uszczegółowienie przedmiotowego projektu uchwały o kwestie dot. ilości 

godzin poszczególnych zajęć sportowych. Chodzi o to, aby mieć wiedzę na temat kwoty, 

która obciąży budżet. W przeliczeniu poszczególnych stawek na czas realizacji tego 

kalendarza jaką daje to nam kwotę?   

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

przekazała, że kwota dotacji się nie zmieni, będzie wynosiła 221.000 zł. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 13 radnych, przeciw –  

4  radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XXXIX/347/2013 z dnia 28 czerwca 2013 roku zmieniająca uchwałę                     

w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla samorządowego 

zakładu budżetowego - Powiatowy Ośrodek Sportu i Rekreacji „Szkuner” w Myśliborzu 

na 2013 rok została przyjęta. (załącznik Nr 5do protokołu) 

 

 

 

4.4 w sprawie określenia przypadków, w jakich nauczycielowi zatrudnionemu w pełnym 

wymiarze zajęć w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Myśliborski można obniżyć tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć oraz 

warunki i tryb tego obniżenia, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

przypomniał, że dnia 30.08.2012r. na sesji Rady Powiatu omawiana była sytuacja oświaty na 

terenie Powiatu Myśliborskiego. Zauważył, że wówczas w swojej wypowiedzi mówił  

o racjonalizacji placówek oświatowo wychowawczych, o tym, że rozpoczął ją Starosta Jan 

Baranowicz, kontynuował to kolejny Starosta Janusz Winiarczyk i kolejny. Była również mowa  

o liczbie dzieci, o liczbie nauczycieli, jak to się kształtowało w poszczególnych latach. Wynika  

z tego, że jeśli utrzymana byłaby liczba dzieci przypadających na jednego nauczyciela, to 

okazałoby się, że jest za dużo 100 nauczycieli. Można to wszystko znaleźć z Protokole z XXV 

sesji. było również stwierdzenie: Ze zwykłej symulacji wynika, że powinno być ok. 100 nauczycieli 

mniej (1 nauczyciel średnio zarabia ok. 40.000 zł, razem to kwota ok. 4.000.000 zł). Są to tylko 

dane, wstępna analiza. Warto zastanowić się i pochylić nad tym tematem, bo otwiera się klasy 

łączone, oddziały gdzie ten nabór jest naprawdę nie duży. Słowa te skomentował wówczas radny 

Andrzej Rudnicki, który Przypomniał, że głównym oponentem był właśnie radny Wojtkiewicz, 

który twierdził że ta decyzja jest błędna, zła itd. A chodziło właśnie o to, żeby zracjonalizować 

sytuację, która jest w szkolnictwie. Zgodził się, że wydatki na oświatę są bardzo duże, ale nie 

można tego robić tak jak zaproponował, aby nagle z dnia na dzień zwolnić 100 nauczycieli. Jest to 

kolejny dowód na to jak manipuluje się faktami. Nikt nie mówił o zwolnieniu nauczycieli. 

Przekazał, że projekt przedłożonej uchwały będzie wiązał się z tym, co było mówione wcześniej, 

dalej będzie troska o finanse Powiatu. Proponuje się obniżyć tygodniowy wymiar godzin. A co to 
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będzie oznaczało? Jeżeli obniżymy tygodniowy wymiar godzin, to i tak nauczycielom będzie 

trzeba płacić, niezależnie od tego, czy będzie siedział w domu, czy w szkole, czy będzie 

przygotowywał się do lekcji, czy też nie. Każda uchwała, która rodzi skutki finansowe powinna je 

wskazywać. W uzasadnieniu do projektu uchwały nie ma wzmianki na ten temat. Czy jest 

informacja na temat tego ile godzin będzie realizowanych w poszczególnych typach szkół. Czy 

została przygotowana taka symulacja? Wiadomą rzeczą jest to, jak niedoszacowane są budżety 

szkół i ile wniosków nie zostało rozpatrzonych przez Zarząd. Jeżeli niedoszacowanie wynika  

z przyznanej subwencji i planu, a Starosta mówi, że zostaną podjęte działania, ale nie takie, jakie 

proponował radny Wojtkiewicz, a dot. zwolnień nauczycieli. Kolejno zapytał, czy została 

przygotowana symulacja. Z informacji wynika, że zwolniono 15 pracowników obsługi finansowo-

administracyjnej, że nie zwolniono żadnego nauczyciela, natomiast brakuje informacji na temat 

tego jak te jednostki będą funkcjonowały w II półrocze, skąd będą środki finansowe. Stwierdził, 

że jeżeli nie zostałoby to obniżone, to Zarząd stanąłby przed bardzo trudnymi decyzjami. Zarząd 

powinien realizować plan budżetu, podejmował trudne działania wtedy kiedy należy to robić.  

 

Członek Zarządu – Andrzej Rudnicki 

stwierdził, że radny Wojciech Wojtkiewicz jak zwykle z ogółu przeszedł do szczegółu. 

Przekazał, że jedna ze szkół z terenu Powiatu chciała wprowadzić dziennik elektroniczny  

i powstała kwestia dotycząca tego, kto będzie ten dzienni obsługiwał. Dokonane zostały 

analizy i okazało się, że zatrudnianie kogoś z zewnątrz na umowę zlecenie będzie dużo 

droższe niż obniżenie etatu o dwie godziny. Chodzi tylko o to, aby osoba, która będzie 

prowadziła ten dziennik była nauczycielem i codziennie ok. godz. 8.00 była w szkole, aby 

wprowadzać dane. Zatrudnianie kogoś z zewnątrz mijałoby się z celem. Zarząd po 

przeprowadzeniu symulacji stwierdził, że najtańszym rozwiązaniem będzie obniżenie 

wymiaru godzin.   

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 12 radnych, przeciw –   

radnych,  radny wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XXXIX/348/2013 z dnia 28 czerwca 2013 roku w sprawie określenia 

przypadków, w jakich nauczycielowi zatrudnionemu w pełnym wymiarze zajęć  

w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Myśliborski można 

obniżyć tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć oraz warunki i tryb tego 

obniżenia została przyjęta. (załącznik Nr 6 do protokołu) 

 

 

4.5 zmieniającą uchwałę w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Myśliborskiego w 2013 roku, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 
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Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 17 radnych, przeciw –   

0,   nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XXXIX/349/2013 z dnia 28 czerwca 2013 roku zmieniającą uchwałę  

w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Myśliborskiego w 2013 roku, została przyjęta. (załącznik Nr 7 do protokołu) 

 

 

11.25 - przerwa 

 

11.40 – wznowiono obrady 

 

 

4.6 w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów oraz obejmowania, nabywania                    

i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego, 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przekazał, że projekt uchwały w przedmiotowej sprawie został uzupełniony w paragrafie 6  

o autopoprawkę Zarządu Powiatu o następującej treści: ust. 1: upoważnia się Zarząd Powiatu 

do zbywania udziałów lub akcji oraz oferowania objęcia udziałów lub akcji w podwyższonym 

kapitale zakładowym w spółkach z udziałem Powiatu Myśliborskiego, w liczbie 

niepowodującej utraty przysługiwania Powiatowi 51% udziałów lub akcji w całości struktury 

udziałowej lub akcjonariatu danej spółki. Ponadto dodaje się ust. 3 o następującym 

brzmieniu: zbycie udziałów lub akcji oraz oferowanie objęcia udziałów lub akcji  

w podwyższonym kapitale zakładowym w spółkach z udziałem Powiatu w liczbie powodującej 

utratę przysługujących Powiatowi 51% udziałów lub akcji w całości struktury udziałowej lub 

akcjonariatu danej spółki, wymaga zgody Rady Powiatu 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radny Powiatu – Tomasz Jarema 

zauważył, że zgodnie z treścią art. 12 pkt. 8 lit. g ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku  

o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości Rady Powiatu należy podejmowanie 

uchwał w sprawach majątkowych powiatu, dlatego Rada Powiatu nie może przekazać swoich 

kompetencji Zarządowi Powiatu. Pod względem formalno-prawnym projekt uchwały został 

zaopiniowany przez radcę prawnego - Elizę Szymańską, natomiast pod autopoprawką nie ma 

już akceptacji radcy.  

Czy zapis zawarty w paragrafie 6 ust. 1 uchwały o brzmieniu upoważnia się Zarząd Powiatu 

do zbywania udziałów lub akcji oraz oferowania objęcia udziałów lub akcji w podwyższonym 

kapitale zakładowym w spółkach z udziałem Powiatu Myśliborskiego, w liczbie 

niepowodującej utraty przysługiwania Powiatowi 51% udziałów lub akcji w całości struktury 

udziałowej lub akcjonariatu danej spółki jest zgodny z prawem. Poprosił o interpretację. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że pytanie, które chce zadać będzie uzależnione od odpowiedzi radcy prawnego.  

 

Radca prawny - Eliza Szymańska 

przekazała, że zgodnie z treścią art. 12 pkt. 8 lit. g ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku  

o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości Rady Powiatu należy podejmowanie 
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uchwał w sprawach majątkowych powiatu, dalej są wymienione określone przypadki. 

Natomiast we wszystkich pozostałych sprawach, które nie są wymielone w literach od a do  

i tego artykułu, mieniem Powiatu gospodaruje Zarząd - zgodnie z art. 32 ust. 2 pkt 3 tej samej 

ustawy. 

Odnośnie poprawek, które zostały zgłoszone na sesji przez Starostę Myśliborskiego 

przekazała, że były one konsultowane z radcą prawnym. Projekt uchwały, który został 

przedłożony radnym był przygotowany „na gorąco” bez podpisu radcy. Następnie 

potwierdziła, że projekt uchwały jest zgodny z przepisami prawa. To, że Rada Powiatu 

upoważnia Zarząd do wnoszenia wkładów oraz obejmowania, nabywania i zbywania 

udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego w procencie, który nie powoduje utraty 

decyzyjności i pakietu większościowego jest jedną z kilku zasad, które są zawarte w tej 

uchwale. Dodała, że są to zasady, które powinny być w tym Powiecie podjęte z uwagi na fakt, 

iż Powiat jest Wspólnikiem większościowym w dwóch dużych spółkach. Podjęcie 

przedmiotowej uchwały jest uzasadnione i konieczne.   

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zaproponował, aby wejść na stronę internetową aktów prawnych i przeczytać doktrynę, jaka 

figuruje w zakresie art. 12 ustawy o samorządzie powiatowym. Z ugruntowanej doktryny 

wynika jednoznacznie, że organ stanowiący tych enumeratywnie wymienionych czynności 

Rada Powiatu nie może scedować na Zarząd, jeżeli Zarząd chce takie zadania wykonywać. 

Przypomniał, że w poprzednim roku, podobne zadania, bo dot. spraw majątkowych, a były to 

kompetencje Rady, dopiero po trzech interwencjach organu nadzoru została podjęta właściwa 

uchwała. Z uchwały wynika, że Zarząd reprezentuje Powiat Myśliborski, który jest 

właścicielem Spółek i to co się dzieje w Spółkach zastrzeżone jest do wyłącznej wiadomości 

Zarządu, co ewidentnie narusza obowiązujące prawo o dostępie do informacji publicznej. 

Przypomniał, że Spółki szpitalne powstały na podstawie przepisów ustawy o działalności 

leczniczej. Art. 6 ust. 4 tej ustawy stanowi, że do spółek powstałych w wyniku 

przekształcenia spzoz-ów nie stosuje się przepisów ustawy o gospodarce komunalnej,  

a dokładnie rozdziału 3 i artykułu, który obligatoryjnie przesądza w spółkach tam, gdzie 

samorząd ma udziały musi być Rada Nadzorcza. Z art. 212 kodeksu spółek handlowych 

wynika, że fakultatywnie może być powołana Komisja Rewizyjna lub Rada Nadzorcza. 

Stwierdził, że do dnia dzisiejszego organy te nie zostały powołane. Artykuł ten stanowi, że 

właścicielowi przysługuje prawo kontroli tej spółki. Zapytał, jak to jest, jeśli Zarząd jako 

właściciel sceduje uprawnienia dla Starosty lub Wicestarosty. Zauważył, że w projekcie 

uchwały są określone procenty do jakiej wysokości są ograniczenia. Stwierdził, że uchwała 

narusza obowiązujące przepisy, ponieważ pozbawia właściciela - Powiat Myśliborski kontroli 

nad tym, co się dzieje. Z perspektywy czasu widać, że przekształcenie Szpitali nie jest 

panaceum na to, aby spółki mogły bez większych problemów realizować zadania  

i pozyskiwać środki finansowe. Jednym aktem przekształceniowym rozwiązujemy problem. 

Szpital w Barlinku radzi sobie dobrze, jednak w przypadku Szpitala w Dębnie jest tak, że 

spółka generuje straty ok. 160.000 zł miesięcznie. Zamierza się kompetencje Rady przekazać 

Zarządowi, co spowoduje, że z BIP radni będą dowiadywać się o sytuacji Spółek. 

Dodał, że do dnia dzisiejszego nie ma zamieszczonych w BIP informacji, o których mowa  

w art. 6 ustawy o dostępie do informacji publicznej.   

Stwierdził, że przed podjęciem uchwały należałoby dokonać głębszej analizy i upewnić się, 

czy uchwała nie narusza prawa. Organy nadzoru chętnie współpracują w tym zakresie i często 

wskazują, co należy poprawić lub doprecyzować. Dodał, że do Przewodniczącego Rady 

wpłynęło pismo, dot. uchwały z dnia 17.07.2013r. w sprawie zmian w budżecie, ze 

wskazówkami na przyszłość.  
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Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zwrócił uwagę, że w przedmiotowym temacie głos zabierał radca prawny. Dodał, że  

z uzasadnienia projektu uchwały wynika, że do wyłącznej właściwości Rady Powiatu należy 

podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych powiatu, dotyczących tworzenia  

i przystępowania do spółek, ich rozwiązywania i występowania z nich oraz określania zasad 

wnoszenia wkładów oraz obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji.  Zauważył, 

ze właśnie tych kwestii dotyczy projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. Wypowiedź 

radnego Wojciecha Wojtkiewicza na wstępie dotyczyła tego problemu, jednak później obrała 

inny kierunek. Stwierdził, że odpowiedź radcy prawnego w tym temacie była zrozumiała  

i wyczerpująca.   

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przekazał, że projekt uchwały dotyczy zasad wnoszenia wkładów oraz obejmowania, 

nabywania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego, w których 

właścicielem jest Powiat Myśliborski. Ustalając zasady Rada Powiatu wybiera możliwości  

z jakich może swój obowiązek realizować. Kształt uchwały został zaproponowany przez 

Zarząd Powiatu. Zauważył, że radni podnoszą zapis paragrafu 6, który dotyczy zbywania.  

W związku z tym poprosił radcę prawnego o potwierdzenie, czy przedmiotowa uchwała jest 

zgodna z prawem.   

 

Radca prawny - Eliza Szymańska 

przekazała, że zaproponowane radnym Rady Powiatu zmiany odpowiadają przepisom prawa.  

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że te kwestie będą wyjaśniane niebawem. Przekazała, że  jeśli uchwała dotyczy 

określenia zasad, to proszę wskazać, gdzie są określone te szczegółowe zasady, o których 

mówi się w paragrafie 1 tej uchwały. W projekcie uchwały brak jest konkretów, a ciągle 

pojawia się zapis „upoważnia się Zarząd”. Stwierdziła, że chciałaby się zapoznać ze 

szczegółowymi zasadami, o których mowa w uchwale.   

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zauważył, że przepis, który przytoczył Przewodniczący Rady wyraźnie wskazuje kto 

powinien to zrobić. Poprosił, aby Biuro Rady wskazało na podstawie słownika internetowego, 

co oznacza słowo zasady. Stwierdził, że z pewnością nie jest zasadą upoważnienie Zarządu. 

Dodał, że projekt uchwały powinien zostać podjęty zgodnie z prawem. Zauważył, że paragraf 

3 projektu uchwały, który mówi o upoważnieniu Zarządu powinien zostać wykreślony, 

natomiast w paragrafie 6 powinny zostać uzupełnione okoliczności w jakich można to zrobić. 

Radca prawny zawsze twierdzi, że sprawdza w uchwale tylko podstawę prawną, a w treść 

uchwały nie wnika, bo to nie są jego kompetencje. Proszę wskazać w jakich sytuacjach 

można to zrobić. Dodał, że paragraf 3 i 6 projektu uchwały powielają się.  

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

zauważył, że paragraf 3 ustala zasady nabywania i obejmowania udziałów i akcji, natomiast 

paragraf 6 ustala zasady zbywania udziałów i akcji. Przekazał, że poza zaproponowanymi 

zmianami nie widzi potrzeby wprowadzania dodatkowych zmian w projekcie uchwały, jeżeli 

jest on zgodny z przepisami prawa.  

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 



15 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 13 radnych, przeciw –  

4  radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XXXIX/350/2013 z dnia 28 czerwca 2013 roku w sprawie określenia zasad 

wnoszenia wkładów oraz obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji  

w spółkach prawa handlowego została przyjęta. (załącznik Nr 8 do protokołu) 

 

 

4.7 w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Myśliborskiego, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytała, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zauważył, że swego czasu na sesji była burzliwa dyskusja nad podobnym projektem uchwały. 

Głos zabierał wówczas Przewodniczący Rady, który miał kilka pytań i wątpliwości. 

Odpowiedzi na te pytania udzielił ówczesny Wicestarosta - Andrzej Potyra. Użyczenie 

wiązało się  z projektem termomodernizacji. Obecnie zamiar jest przekazania nieruchomości 

na kilka lat. Uzasadnienie do projektu uchwały budzi wątpliwości. Spółka generuje straty, za  

I półrocze wynoszą one prawie 900.000 zł. zamiar jest taki, aby starać się o dofinansowanie  

z Funduszy Norweskich, aby osiągnąć oszczędności na zużyciu energii. Nastąpi to poprzez 

wykonanie termomodernizacji starych budynku Szpitala, m.in. pralni. Swego czasu Starosta 

bardzo krytycznie podchodził to remontu tego budynku, uważał, ze są to pieniądze wyrzucone 

w błoto. Sprawa obecnie powraca. Na posiedzeniu Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego Prezes Szpitala w Dębnie informowała, że wszystkie rury ciepłownicze 

przebiegają przez ten budynek i jak zostanie ocieplony ten budynek, to będzie oszczędnie. 

Równie dobrze można ocieplić to odpowiednimi materiałami. Oby nie było tak, jak  

w przypadku budynku bursy, który zostanie ocieplony i później będzie stał pusty. Tak, jak 

przekazała Pani Prezes dot. to kwoty 4.000.000 zł i w ramach tego ma zostać wyremontowane 

pomieszczenie gospodarcze i budynek administracyjny. Nawet jeśli Spółka otrzyma 

dofinansowanie, to nie w całości, a w 80% i resztę będzie musiała znaleźć w budżecie. 

Natomiast Powiat nie będzie mógł sfinansować tego zadania, ponieważ sam jest bardzo 

zadłużony. A jeśli projekt nie zostanie zrealizowany zgodnie z planem, będzie trzeba zwrócić 

pieniądze. Stwierdził, że jest za użyczeniem nieruchomości dla Spółki, ale nie posiada wiedzy 

na temat tego, jak będzie realizowany projekt. Dodał, że należałoby przeanalizować ryzyko 

wejścia do tego Programu. Ponadto stwierdził, że wielokrotnie Starosta zarzucał władzy w 

poprzedniej kadencji, że nie zabezpieczyła środków finansowych na remont bursy, a przecież 

budżet jest na dany rok, to jak miałoby się to stać, aby zabezpieczyć środki na kolejne lata. 

Takie sytuacje się zdarzały, również w III kadencji. 

Zauważył, że należy tak przeanalizować problem, aby Spółka nie rościła do właściciela  

i prosiła o pomoc.          

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przekazał, że na posiedzeniu Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pani 

Prezes dokładnie przedstawiła projekt uchwały i przekazała jak ma wyglądać realizacja tej 

inwestycji. Wówczas radni mieli czas na zadawanie dodatkowych pytań, dlatego nie będzie 

uzupełniał odpowiedzi Prezesa w tym zakresie.   
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Dodał, że jednym z wymaganych dokumentów do wniosku aplikacyjnego jest oświadczenie  

o prawie do dysponowania nieruchomością, bądź nieruchomościami. W projekcie uchwały 

jest zapis, że nastąpi to w drodze umowy. Natomiast w umowie z pewnością znajdzie się 

zapis, który będzie mówił, że z chwilą nieotrzymania dofinansowania i brakiem realizacji tej 

inwestycji nie będzie mowy o okresie użyczenia.   

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 14 radnych, przeciw –   

3 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XXXIX/351/2013 z dnia 28 czerwca 2013 roku w sprawie wyrażenia zgody 

na użyczenie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Myśliborskiego została 

przyjęta. (załącznik Nr 9 do protokołu) 

 

 

4.8 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Barlinku, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

zauważył, ze projekt uchwały jest bezprzedmiotowy, ponieważ Dyrektor tej szkoły - Pan 

Ryszard Syroka odchodzi na zasłużoną emeryturę. Dodał, że z informacji jakie posiada 

środowisko nauczycieli musi się pogodzić, ponieważ panuje tam nienajlepsza atmosfera. 

Natomiast decyzja jaka zostanie podjęta przez Radę nie będzie rościła żadnych skutków. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przekazał, że skarżący ma prawo oczekiwać na rozstrzygnięcie w przedmiocie złożonej przez 

siebie skargi. Obowiązkiem Rady Powiatu jest rozpatrzyć przedmiotową skargę.  

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zawnioskował, aby zamknąć dyskusję i poddać uchwałę pod głosowanie. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za wnioskiem głosowało 11 radnych, przeciw - 2 radnych, 1 radny wstrzymał się od 

głosu. 

Podczas głosowania nieobecnych 3 radnych.  

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 12 radnych, przeciw –   

3 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

Podczas głosowania nieobecnych 2 radnych.  
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Uchwała Nr XXXIX/352/2013 z dnia 28 czerwca 2013 roku w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Barlinku, 

została przyjęta. (załącznik Nr 10 do protokołu) 

 

 

12.20 – przerwa 

 

12.30 – wznowiono obrady 

 

 

4.9 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Barlinku, 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Tymosiewicz 

W związku z pojawieniem się nowych faktów, a mianowicie, że skarżący wycofuje swoją 

skargę stwierdził, że procedowanie nad projektem uchwały jest bezpodstawne, w związku  

z tym zawnioskował o wycofanie projektu uchwały. 

 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za wycofaniem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 17 radnych, przeciw –   

0, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Barlinku stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

 

 

4.10 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu 

Pracy w Myśliborzu,  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 16 radnych, przeciw –   

0, 1 radny wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XXXIX/353/2013 z dnia 28 czerwca 2013 roku w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Myśliborzu została 

przyjęta. (załącznik Nr 12 do protokołu) 
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4.11 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia i zasad 

rozliczania obowiązkowego tygodniowego wymiaru zajęć oraz udzielania i rozmiaru 

zniżek dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Powiat Myśliborski, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 13 radnych, przeciw –   

3 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.    

 

Uchwała Nr XXXIX/354/2013 z dnia 28 czerwca 2013 roku w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały w sprawie określenia i zasad rozliczania obowiązkowego 

tygodniowego wymiaru zajęć oraz udzielania i rozmiaru zniżek dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Myśliborski została przyjęta. (załącznik Nr 13 do protokołu) 

 

 

4.12 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Myśliborskiego na 

rok 2013, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

o zabranie głosu poprosił Starostę Myśliborskiego - Arkadiusza Mazepę w celu 

przedstawienia zmian w projekcie uchwały w zakresie restrukturyzacji zadłużenia w Powiecie 

Myśliborskim. 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przedstawił prezentację – zgodnie z załącznikiem Nr 14 do niniejszego protokołu  
 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

Stwierdził, że prezentacja powinna zostać przedstawiona radnym na posiedzeniach Stałych 

Komisji Rady, tak, aby każdy radny miał możliwość przeanalizować przedłożony materiał. 

Planuje się emisję kolejnych obligacji, aby spłacić część zobowiązań i znowu cofnąć się do 

tyłu. Zauważył, ze jest to kolejna próba restrukturyzacji sytuacji finansowej powiatu, która 

„nie wypaliła”. Stwierdził, że złym świetle stawia się Urząd, gdy przedstawia się tylko 

wybrane fakty i kwoty. Powinna tutaj zostać przestawiona wieloletnia prognoza finansowa,  

w której jest dokładnie rozpisana na lata obsługa długu. wówczas byłoby widać, jaka jest 

faktycznie sytuacja finansowa Powiatu. Próbuje się podejmować jakieś działania, ale nie do 

końca są one trafione. Mówi się, że jeśli wskaźniki nie zostaną spełnione to RIO wyda 

negatywną opinię i wówczas Zarząd będzie zagrożony. Przypomniał, że w miesiącu marcu na 

sesji nadzwyczajnej podejmowana była przez radę uchwała w sprawie obligacji na kwotę 

22.600.000 zł. Mówiono wówczas, że w związku z dużą kwotą obsługi długu należy spłacić 

stare zobowiązania, i na nowo generować. To spowodowało, że obciążenie tego zadłużenia 



19 

 

wzrosło. Podczas prezentacji Starosta nie wspomniał jakie były kwoty na wydatkach 

majątkowych i inwestycyjnych. Nie powiedziano również o kwotach dotyczących 

termomodernizacji budynku byłej bursy. Jakie straty poniesiono w związku z wyłączeniem 

termomodernizacji z projektu. Mówi się ciągle o niskiej subwencji oświatowej, o wydatkach 

na oświatę, o niżu demograficznym i innych kwestiach związanych z oświatą. Dodał, że nie 

ma pewności, że  dzieci będą uczęszczały do szkół na terenie Powiatu, nawet jeśli zmieni się 

profile nauczania, będą wyjeżdżały i szukały innych szkół – wiedząc, że sytuacja Powiatu jest 

trudna i jest zagrożenie, ze dana szkoła może zostać zlikwidowana. Starosta przekazał, że 

zmieniły się zasady odnośnie gospodarowania finansami publicznymi poprzez zmianę ustawy 

o finansach publicznych. Rządy Platformy Obywatelskiej postawiły pod murem samorządy w 

całej Polsce. Jeśli nakłada się na samorządy zadania, a nie daje się środków finansowych, to 

samorządy są zmuszone podejmować trudne decyzje. Nie można mówić, że to Starosta I, II, 

III, czy IV kadencji źle rządzi, bo tych środków pop prostu brakuje. Z prognozy finansowej  

z dnia 29 lutego 2011 roku wynika, że w 2011 roku na obsługę długu planuje się 4.741.000 zł, 

w 2012 2.897.000 zł, w kolejnych latach coraz mniej, łącznie daje o kwotę 46.000.000 zł. Po 

restrukturyzacji sytuacji finansowej (po emisji obligacji) wyszło, że będzie 56.799.000 zł.  

W odpowiedzi na jedna z interpelacji ówczesny Skarbnik – Alicja Karczewska 

odpowiedziała, że spowoduje to wzrost obsługi długu o kwotę ponad 9.000.000 zł i dziś jest 

tego potwierdzenie. Gdy prześledzi się te wszystkie lata, aż do roku 2024 to widać, że 

wydatki na obsługę długu w tym wynoszą 14.900.000 zł, a więc nie spadła. Na początku 

kadencji Starosta zapowiadał sztywne gospodarowanie wydatkami, jednak tak się nie stało. 

Dodatkowo radni powinni znać dokładnie poszczególne kwoty i wydatki. Zapytał ile 

restrukturyzacja finansów będzie kosztowała podatników wraz z obsługą długu. To 

spowoduje, że będzie coraz większy drenaż pieniędzy mieszkańców Powiatu Myśliborskiego. 

Stwierdził, że ucieka się od odpowiedzialności, teraz podejmuje się takie decyzje, a później 

inni będą musieli się z tym zmagać.      

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przekazał, że sytuacja Powiatu Myśliborskiego od początku trwania IV kadencji jest trudna. 

Od początku się o tym mówi i przedstawia się tylko fakty i prawdę. Zauważył, ze radny 

Wojtkiewicz z wypowiedzi Starosty wybrał, co chciał wybrać i dokonał nadinterpretacji. 

Stwierdził, że wiadomą rzeczą jest czym pokrywa się wydatki bieżące, a czym wydatki 

inwestycyjne oraz z czego wynikają wskaźniki. Jednak radny próbował cos sugerować.    

Zauważył, że nie jest prawdą, że obligacje na kwotę 22.000.000 zł nie przyniosły żadnego 

rezultatu. Właśnie się udało i pozwoliło odetchnąć w poprzednim roku. Gdyby dokładnie 

radny śledził wszystkie decyzje podejmowane w Powiecie od początku jego istnienia 

wówczas miałby obraz i wiedziałby, gdzie jest niekonsekwencja działania.  

Kolejno przekazał, że Powiat Myśliborski otrzymał kwotę 1.373.869 zł w ramach projektu 

termomodernizacji ze środków NFOŚ, w którym Powiat jest Liderem. Gmina Myślibórz 

otrzymała zwrot w wysokości ponad 2.300.000 zł, Gmina Dębno 1.480.000 zł, gmina 

Barlinek 1.459.000 zł, Gmina Boleszkowice 159.000 zł, Gmina Nowogrodek 484.000 zł. 

Kolejno stwierdził, że niezrozumiałym jest ciągle zadawanie pytań na temat wyłączenia 

budynku byłej bursy z projektu, gdyż co sesja udzielane są odpowiedzi na ten temat. W 2009 

roku aplikowano o dofinansowanie na wszystkie zadania. Uzyskano zgodę i w 2010 roku 

podpisano umowę na realizację tego przedsięwzięcia. Jednak nie zabezpieczono środków 

finansowych na ten cel. W projekcie budżetu na rok 2011 i w roku 2010 przewidział Pan 

realizację tego zadania ze zwrotów otrzymanych w ramach realizacji tego zadania i kredytu 

w kwocie 5.400.000 zł, którego nie zdążono wziąć w III kadencji. Natomiast zwroty były 

dopiero w 2013 roku. Stwierdził, że wyłączenie tego budynku z projektu dokonane zostało  

z myślą o Powiecie i wszystkich Gminach, które są w projekcie. Chodziło przede wszystkim  
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o to, aby nie utracić dofinansowania dla gmin. Podpisując umowę zobowiązał się Pan do 

tego, że rok po zakończeniu termomodernizacji budynek zostanie zasiedlony. Dziś wiadomo, 

ze chodzi o kwotę ok. 6.000.000 zł. Stwierdził, że większym zagrożeniem byłoby 

nierealizowanie umowy, co spowodowałoby utratę dofinansowania dla Powiatu i Gmin. 

Kolejno przekazał, że to ustawa wskazuje, że do ustalenia wskaźnika bierze się trzy ostatnie 

lata. Nie trzeba cofać się o kilka lat wstecz, aby ustalić wskaźnik. Zaproponowana została 

analiza, która daje pewien obraz od roku 2009. Wynik budżetu w roku 2009 był ujemny na 

kwotę ponad 9.000.000 zł, w roku 2010 na ponad 7.000.000 zł, w roku 2011 ujemny na ponad 

4.000.0000 zł, gdzie została przeprowadzona restrukturyzacja obligacji, która dała wynik  

w roku 2012 na ponad 2.000.000 zł, natomiast w roku 2013 wynik wynosi 900.000 zł. 

Zauważył, że Powiat stoi przed podjęciem trudnych decyzji, ale nikt od nich nie ucieka. 

Przypomniał, że radny Wojtkiewicz był przeciwny zmianom, jakie planowano w oświacie, 

był przeciwny łączeniu szkół. Dzieci nie uciekają z terenu Powiatu w związku z tym, że 

połączono Gimnazjum ze szkołą ponadgimnazjalną przy ul. Za Bramką. Jest wręcz 

odwrotnie, teraz jest więcej chętnych do szkoły niż poprzednio. Decyzje, które były 

podejmowane w tej kadencji nie są łatwe, ale są słuszne. I takie będą również w przyszłości. 

Radni opozycyjni krytykują, bo takie mają prawo, ale sytuacja zmusza do tego, że trzeba 

podejmować takie, a nie inne decyzje. Podejmowane działania są ostrożne. Nie ma 

możliwości pozytywnego uchwalania budżetu bez podejmowania decyzji o emisji obligacji. 

Radnemu Wojtkiewiczowi może nie zależeć na dobru tego Powiatu i pozytywnej opinii RIO 

w zakresie wskaźników zadłużenia, ale dla Zarządu IV kadencji jest to bardzo ważne.          

 

Skarbnik Powiatu – Magdalena Mikołajczuk 

stwierdziła, że nie wie, jakie dane ze sobą zestawiał radny Wojtkiewicz, że wyszła kwota  

ok. 60.000.000 zł, skoro na dzień dzisiejszy jest to kwota 34.000.000 zł. założeniem 

restrukturyzacji jest to, że emisja obligacji w tym roku ma być przeznaczona na spłatę tych 

złych kredytów, które mają wysoką marże z założeniem obniżenia tych marży. Raty 

kapitałowe zostają te same, a odsetki mają być obniżone. Innego wyjścia z sytuacji nie ma. 

Pakiet uchwał upoważnia Zarząd właśnie do takiego działania. Zarząd nie podpisze umowy 

na emisję obligacji z gorszymi warunkami, jakie obecnie są. Patrząc na WIBOR, który jest 

obecnie o wiele niższy, niż w roku poprzednim - fizycznie jest niemożliwe, aby dług i jego 

obsługa była większa. Restrukturyzacja nie miałaby sensu, gdyby nie schodzono z wydatków 

bieżących. Dodała, że jeżeli w roku 2014 budżet zostanie uchwalony przez RIO, to nie uda się 

zejść z wydatków bieżących i restrukturyzacja nie będzie wówczas miała sensu. Działania 

muszą być spójne i muszą zostać podjęte już w tym roku. Wystarczy, że jedno z tych zadań 

wypadnie z restrukturyzacji i cały proces się nie uda. 

Zwróciła uwagę, że zaciągniecie kredytu na inwestycje to kredyt na raty, natomiast obsługa 

tych rat jest z wydatków bieżących. Obowiązuje nas zasada, że wydatków bieżących nie 

można sfinansować z innych źródeł niż dochody bieżące i nadwyżka z lat ubiegłych, której 

nie ma oraz wolne środki pochodzące ze środków unijnych. W tym budżecie są tylko wydatki 

bieżące, które muszą się równać wydatkom dochodowym. Jeżeli weźmie się pod uwagę 

wysokie koszty zadłużenia, które siedzą w wydatkach bieżących, to trzeba to sfinansować  

z dochodów bieżących. Zauważyła, że każda inwestycja zwiększa wydatki bieżące. Jeśli 

zaciągnie się kredyt na inwestycje, to należy zabezpieczyć środki w wydatkach bieżących na 

obsługę tego kredytu. Nie można tego zrobić np. ze sprzedaży majątku, muszą to być wydatki 

bieżące. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zauważył, że swoje wyliczenia oparł na danych, które wynikają z materiału przygotowanego 

na sesję - uchwała wraz załącznikiem, pod którą oprócz radcy prawnego nikt się nie podpisał. 
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Czy te dane są wiarygodne, skoro Skarbnik poddaje je pod wątpliwość. Rada Powiatu  

i Zarząd i są to organy kolegialne. Art. 7 Konstytucji stanowi, że organy władzy publicznej 

działają na podstawie prawa. Powinni to wiedzieć pracownicy Wydziału Finansowego, który 

pisali doniesienia do Prokuratury i do rzecznika, na poprzedniego Starostę Andrzeja Potyrę. 

Uzasadniano tym, że złamano przepisy ustawy o finansach publicznych, manipulowano 

faktami. A dokładnie teraz robi się to samo. Starosta mówi, że restrukturyzacja nie jest 

niezgodna, a przecież nie jest zgodna. Gdyby Starosta poczytał w Orzecznictwie  

o zarządzaniu długiem publicznym, to wiedziałby, że jest przyzwolenie na tego typu praktyki. 

Nie wiadomo jakie będą w przyszłości marże, WIBORY. I dzięki temu Rada przez 2-3 lata 

ma oddech, a skutki poniosą podatnicy. Stwierdził, że Rada Powiatu IV kadencji przeliczyła 

się z tym wszystkim. Jeżeli zostały przejęte zobowiązania - nie mając jeszcze takiej analizy, 

jak jest obecnie, to były to nieprzemyślane lub wręcz głupie decyzje. Zauważył, że 

praktycznie na każdym posiedzeniu Zarząd rozpatrywane są karty spraw, w których można 

przeczytać, że zachodzi potrzeba podpisania ugod z wierzycielami i że zobowiązania  

z podpisanych ugod będą realizowane w roku 2013. Było wiele umów podpisanych, później 

były aneksy, płacone były odsetki karne, co jest naruszeniem dyscypliny finansów 

publicznych. Wielokrotnie padają pytania dotyczące konsekwencji tego działania, a Starosta 

ciągle „odwraca kota ogonem” i nie odpowiada na pytania. Dodał, że faktem jest, iż dzięki 

staraniom Zarządu i Starosty Powiat otrzymał dotację z Ministerstwa Zdrowia na pokrycie 

długów szpitali w kwocie prawie 15.000.000 zł, jednak te długi wynosiły prawie 27.000.000 

zł. Kolejno stwierdził, że ma czyste sumienie, ponieważ w trakcie III kadencji zadłużenie 

szpitali wzrosło o 400.000 zł. cieszy fakt, że są zwroty z termomodernizacji, ale nie zmienia 

to faktu, że tę umowę można było aneksować. Jeżeli jest tak dobrze, to udzielić informacji 

dlaczego Burmistrzowie są zaniepokojeni stopniem realizacji projektu termomodernizacji 

przez Powiat. Cieszą się, że mają pieniądze, ale nie wiedzą, czy mogą je wydawać, czy muszą 

trzymać na rachunku bankowym, aby później je zwrócić.         

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że należałoby zadać wiele pytań i usłyszeć na nie odpowiedzi przed podjęciem 

takiej decyzji. Zauważyła, ze Powiat rozwijał się w III kadencji, bo takie były możliwości  

i okoliczności, co widać gołym okiem. Termomodernizacja, która się ciągle przewija  

w dyskusji jest zasługą III kadencji. Starosta w trakcie swoich wypowiedzi widzi tylko 

Wojciecha Wojtkiewicza, a co z pozostałymi Członkami Zarządu, ze Starostą Andrzejem 

Potyrą na czele. Należy mówić o faktach. Dług krajowy był o połowę mniejszy, rozwijała się 

gospodarka i nagle stało się to, co jest odczuwane w Powiecie. Dlaczego nie mówi się o tym, 

tylko odnosi się do podwórka powiatowego. Stwierdziła, że Warszawa się niczym nie 

przejmuje, z dnia na dzień Rząd wprowadza przepisy i restrykcje ograniczające działalność 

samorządów. A Powiat jest gotowy „zadusić się we własnym sosie”. Dodała, że Rada jest dla 

ludzi i powinna im służyć. Zapomina się o ludziach, ciągle podejmuje się decyzje, które 

powodują, że żyje im się coraz ciężej, a Starosta zapowiada, że to jeszcze nie koniec. Dojdzie 

do tego, że zostanie tylko Starosta i Sekretarka, bo na nic nie będzie stać Powiatu. Należy do 

tego wszystkiego podejść z dystansem. Mówi się ciągle, że nie ma pieniędzy, a nagle pojawia 

się inwestycja drogowa w m. Karsko. Czyli pieniądze są. Radni proponowali szereg innych 

rozwiązań, jednak nikt nie brał tego pod uwagę. Dlatego teraz trzeba spijać te konsekwencje. 

Nie byłoby takiej sytuacji, gdyby nasz kraj i Rząd nie zwariował, bo ludzie chcą pracy, chcą 

płacić podatki. A samorządy powinny zarządzać tymi podatkami na rzeczy tych samych ludzi. 

Mówi się, że nie będzie dużej subwencji oświatowej. I tak będzie, bo ludzie wyjeżdżają za 

pracą i zabierają dzieci. Zaapelowała, aby nie wracać  do tego, czyją winą jest, że zadłużenie 

Powiatu jest tak duże. Stwierdziła, że wzajemne straszenie się tez do niczego nie doprowadzi.      



22 

 

Kolejno stwierdziła, ze jeśli coś zostało zrobione w Powiecie i widać tego efekty, to powinno 

się o tym mówić. Radna Alina Sznabowicz krzyczała, że w III kadencji oddano budynek za 

nieco ponad 1.000.000 zł, a kto wie, czy ten powiat by jeszcze istniał. Nie byłoby 

Prokuratury, Sądu Rejonowego. Jest tylko straszenie i nic więcej, a przecież tak strasznie  

w rzeczywistości nie jest.   

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

stwierdził, że jeżeli radni mają panaceum na całą obecną sytuację, a wszystkie podejmowane 

decyzje Zarządu są nietrafione, a dokumenty kłamią i są niezgodne z prawem, to należy to 

napisać i zaproponować inne rozwiązania. Wówczas można byłoby podyskutować na dany 

temat. A sama krytyka i nie proponowanie nic w zamian do niczego nie prowadzi. Sytuacja  

w Państwie jest taka, a nie inna, ludzie wyjeżdżają, ale nie ze wszystkich miejscowości.  

Z Barlinka nie wyjeżdżają, bo rozwija się tam biznes, wyjeżdżają natomiast z Dębna. 

Podejmowane są działania, aby zachować stabilizację, zależy na tym, aby młodzież miała 

gdzie się uczyć i na czym pracować, aby nauczyciele mieli zajęcie i godne warunki pracy. 

Jednak bez trudnych decyzji nie będzie lepiej. Dodał, że nikt nikogo nie straszy. Zauważył, że 

nie rozpoczął licytacji, która kadencja jest lepsza, która gorsza i kto doprowadził do takiej,  

a nie innej sytuacji Powiatu. Zaznaczył, że proponowane rozwiązanie dot. restrukturyzacji nie 

jest niezgodne z prawem, z prezentacji można było wyczytać co wymaga zgody RIO. 

Niektórzy radni czytają tylko to, co chcą przeczytać. Przedstawią, a dane, które nie są zgodne 

ze stanem faktycznym, bo tak jest im wygodniej. Przekazał, że założenie jest takie, że Powiat 

wystąpi o pozytywne stanowisko Regionalnej Izby Obrachunkowej, aby w roku bilansowym 

dokonać spłaty długu.     

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

zauważył, ze z przedłożonych dokumentów wynika, że będzie realizowana inwestycja 

drogowa w m. Karsko. Będzie trzeba wykonać projekt tę inwestycję i wydać kolejne 

pieniądze. A kiedy będzie skończona inwestycja w m. Sulimierz, która została rozpoczęta  

w I Kadencji. Jest jeszcze wiele innych inwestycji, które miały być realizowane i na które są 

wykonane projekty, m.in. chodnik w m. Chłopowo. Stwierdził, ze wiadomą rzeczą jest, że 

inwestycja w Karsku będzie realizowana z uwagi na jednego radnego. Zapytał, dlaczego 

Starosta nie dotrzymuje danego słowa. Podobnie jeśli chodzi o inwestycję na ul. Północnej. 

Inwestycja nie jest realizowana, a mogłaby. Podobna sytuacja jest jeśli chodzi o szkolnictwo. 

Budżety szkół są niedoszacowane, co było wiadomo od początku. Dodał, że został wykonany 

remont bloku chirurgicznego szpitala w Dębnie, nikt nie porzucił projektu, tylko realizował 

inwestycję. A obecnie stanie się tak, że projekty, które kosztowały stracą ważność i nie 

zostanie wykonana żadna inwestycja. Nie tylko istnieje Karsko, które z pewnością też trzeba 

ująć, ale są również inne miejscowości w Powiecie Myśliborskim.         

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Tymosiewicz 

odniósł się do wypowiedzi radnego Tadeusza Maćkały. Przekazał, że dokumentacja na 

inwestycję w m. Karsko jest przygotowana od kilku lat i czeka na realizację. Dodał, że 

znalazł sponsorów, którzy dołożą się do realizacji tej inwestycji - remontu drogi. Wspólnie  

z Urzędem Gminy Nowogródek i właścicielem fermy norek podpisana został umowa na 

remont tej drogi. Gdyby nie fakt pozyskania sponsora droga w m. Karsko z pewnością nie 

byłaby realizowana, ponieważ sytuacja jest trudna i brakuje pieniędzy na inwestycje.     

Kolejno złożył wniosek o zamknięcie dyskusji. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 
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Za wnioskiem o zamknięcie dyskusji głosowało – 13 radnych, przeciw – 2  radnych,  

2 radnych wstrzymało się od głosu.   

Kolejno Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 12 radnych, przeciw –  

4  radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.   

 

 

Uchwała Nr XXXIX/355/2013 z dnia 28 czerwca 2013 roku zmieniająca uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Myśliborskiego na rok 2013 została przyjęta. 

(załącznik Nr 15 do protokołu) 

 

 

13.50 przerwa (25 minut) 

 

14.20 – wznowiono obrady 

 

 

4.13 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Myśliborskiego na lata 2013-2027, 

 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 12 radnych, przeciw –  

4  radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

Podczas głosowania nieobecny radny Józef Głuszko.  

 

Uchwała Nr XXXIX/356/2013 z dnia 28 czerwca 2013 roku zmieniającą uchwałę  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Myśliborskiego na 

lata 2013-2027 została przyjęta. (załącznik Nr 16 do protokołu) 

 

 

 

4.14 w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 12 radnych, przeciw –  

4  radnych,  nikt nie wstrzymał się od głosu.   
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Podczas głosowania nieobecny radny Józef Głuszko.  

 

Uchwała Nr XXXIX/357/2013 z dnia 28 czerwca 2013 roku w sprawie zmiany budżetu                   

i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok została przyjęta. (załącznik Nr 17 do 

protokołu) 

 

 

 

4.15 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji doraźnej ds. opracowania Statutu 

Powiatu Myśliborskiego. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Członek Zarządu – Józef Getman 

w związku ze zgłoszoną przez radnego Józefa Głuszko pisemną rezygnacją, aby nie 

uszczuplać składu Komisji, zaproponował do składu Komisji radnego Janusza Winiarczyka. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy radny Janusz Winiarczyk wyraził zgodę. 

Kolejno zarządził głosowanie wniosku złożonego przez radnego Józefa Getmana.  

 

Za wnioskiem radnego Józefa Getmana głosowało – 12 radnych, przeciw –  

4  radnych,  nikt nie wstrzymał się od głosu.   

W głosowaniu nie brał udziału radny Janusz Winiarczyk. 

 

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty.  

 

Kolejno Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały wraz  

z wprowadzoną zmianą.  

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie ze zmianą głosowało – 16 radnych, 

przeciw – 0,  nikt nie wstrzymał się od głosu.   

W głosowaniu nie brał udziału radny Janusz Winiarczyk. 

 

Uchwała Nr XXXIX/358/2013 z dnia 28 czerwca 2013 roku w sprawie zmiany składu 

osobowego Komisji doraźnej ds. opracowania Statutu Powiatu Myśliborskiego została 

przyjęta. (załącznik Nr 18 do protokołu) 

 

 

 

Ad.5 

Informacja z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za I półrocze 2013 roku. (załącznik 

Nr 19 do protokołu) 

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

przedstawił opinię Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w zakresie informacji o przebiegu 

wykonania budżetu za I półrocze 2013r. (zgodnie z załącznikiem Nr 20 do niniejszego 

protokołu) 
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Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej Informacji. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że jak zauważyła Regionalna Izba Obrachunkowa: zakres, formę i treść zgodnie  

z ustawą o finansach publicznych określa Rada Powiatu. Rada Powiatu dnia 28 czerwca 

2010r. uchwałą Nr XLVII/374/2010 uchwaliła zakres, formę i treść. Jeśli RIO przed 

wydaniem swojej opinii zapoznało się z treścią tej uchwały, to stwierdziłoby, że w 8 punktach 

tego paragrafu przedłożona informacja jest zgodna. Ale w jednym z pewnością nie jest 

zgodna. W uchwały tej wynika, że wszystkie dane podaje się w układzie tabelarycznym, co 

zostało zrobione, ale Wieloletnia Prognoza Finansowa za wykonanie w I półroczu nie została 

zrobiona w formie tabelarycznej. Jest jedynie informacja na temat realizowanych projektów. 

Dlatego nie można odnieść się do tego, jak były realizowane wszystkie dochody i wydatki  

z uwzględnieniem spłaty długów. RIO w swojej opinii wskazuje na zagrożenia jeżeli chodzi  

o samorządowy zakład budżetowy, który boryka się z trudnościami i realizuje przychody, 

które nie pokryją kosztów.  

Zauważył, że w części dotyczącej wydatków jest zestawienie tabelaryczne, ale dane zawarte 

w tabeli są nieczytelne. Nie w tej kolejności zostały wykazane poszczególne rozdziały.  

Odniósł się do realizacji zadań inwestycyjnych. Stwierdził, że dzięki dotacji z Ministerstwa  

i dzięki projektom realizowanym przez PUP w Myśliborzu są bardzo wysokie dochody w tym 

roku. ale jak będzie w przyszłym roku, tego nie można stwierdzić. W kwestii pozyskiwania 

dochodów ze sprzedaży majątku stwierdził, że sytuacja jest trudna, ale dobrze się stało, że 

budynek po byłym Domu Dziecka w Barlinku został sprzedany za kwotę 1.300.000 zł.  

Z pewnością wpłynie to na poprawę sytuacji finansowej. Jednak należy się zastanowić jaki 

był sens sprzedaży tego budynku, skoro jeszcze 2,3 lata temu w remont tego budynku 

włożono ok. 800.000 zł. 

Kolejno stwierdził, że niepokojący jest stan inwestycji dot. Termomodernizacji. Uwagi 

Burmistrzów dot. realizacji projektu mają swoje uzasadnienie. Jeśli chodzi o transport  

i łączność, to jedynym wydatkiem jest rozliczenie dotacji, którą udzieliła Gmina Dębno, a jest 

to kwota 5.641 zł. W gospodarce mieszkaniowej wykonanie planu dotyczy przekazania 

partnerom projektu środków w kwocie 3.309.061,80 zł. Niepokojące jest to, że 

termomodernizacja ulicy budynku przy ul. Północnej 15 na plan budżetu na 1 stycznia 2003 

roku było 1.750.000 zł, później zmieniono do kwoty 957.000 zł, a wykonanie jest 0. Starosta 

swego czasu informował, że jak będą wpływy ze sprzedaży majątku, to będzie rozważane 

podjęcie tych działań. Starosta powinien w tym przypadku dotrzymać danego słowa. Kolejna 

kwestia dotyczy termomodernizacji sali gimnastycznej przy ZSP nr 2 w Barlinku, na plan 

448.000 zł wykonanie wynosi 0 zł. w ZSP Nr 3 w Myśliborzu na koniec czerwca wykonanie 

również było na poziomie 0. Po dokładnej analizie wykonania zadań inwestycyjnych można 

stwierdzić, że poza zwrotem, na który złożyła się przede wszystkim praca Gmin, nie 

wykonano nic. Zauważył, że zakup kserokopiarki za kwotę 3.800 zł oraz zakup 

oprogramowania do Projektu nie jest zakupem inwestycyjnym. Nie są w ogóle realizowane 

wydatki inwestycyjne. Stwierdził, że widzi duże zagrożenie jeśli chodzi o zabezpieczenie 

szkół i placówek oświatowych w zakresie wykonania budżetu. Przede wszystkim dotyczy to 

ZSP Nr 1 w Barlinku. Niepokojący jest również spadek subwencji oświatowej. Swego czasu 

Dom Wczasów Dziecięcych i ZPOW „Szkuner” osiągały subwencję w kwocie ok. 2.300.000 

zł. Wiadomą rzeczą jest, że zmieniły się zasady dofinansowywania, ale z łącznego budżetu, 

tak jak to było w 2009, 2010 roku to były ok. 3.000.000 zł. a obecnie Minister Oświaty patrzy 

na co wydaje się środki. Błędem było odstąpienie od turnusów weekendowych. Poprzez 

turnusy można byłoby zwiększyć subwencję oświatową. Na sesji rok temu była dyskusja na 

temat Zespołu Szkół w Smolnicy, a obecnie uczęszcza tam ok. 130 uczniów. Wówczas 
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Dyrektor tego Zespołu podjął działania, aby zmienić profil wykorzystania tego budynku, co 

pozwoliłoby uzyskać kilka milionów subwencji. Stwierdził, że warto byłoby pochylić się nad 

pomysłem Dyrektora. kolejno stwierdził, że należałoby dokonać zmian w uchwale, o której 

mówił wcześniej w sprawie zakresu formy określenia poprzez zaktualizowanie jej do bieżącej 

sytuacji. Dotyczy to zmiany 1 paragrafu, ponieważ jest w nim mowa o SPZOZ-ach, które już 

nie istnieją.  

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

zawnioskowała, aby sprawozdanie z wykonania budżetu  analizować również w kontekście 

sytuacji szpitali. Został ogłoszony sukces w sprawie przekształcenia Szpitali w Spółki, a tak 

naprawdę nikt się tym faktem nie zachwyca. Zauważyła, że z informacji, które posiada 

wynika, że od 2012 roku do 25 lipca tego roku z rządowej pomocy skorzystało zaledwie  

17 samorządów. Łącznie trafiło do nich 78.400.000 zł. tak nikłe zainteresowanie wsparciem 

przełożyło się również na samą liczbę przekształceń. Przekształcenie samo w sobie nie opłaca 

się większości SPZOZ. Po pierwsze, nie powoduje poprawy sytuacji Szpitala. Jeżeli placówka 

przed przekształceniem była deficytowa, to także jako spółka generować będzie ujemny wynik 

finansowy. Po drugie, dla spółki strata oznacza konieczność podniesienia kapitału 

zakładowego przez właściciela w celu uniknięcia złożenia wniosku o upadłość. Radni nie mają 

informacji, co dalej dzieje się ze szpitalami. Była mowa o oszczędzaniu na cieple, na 

mediach, ale to koszty wynagrodzeń są największe. Faktem jest, że zobowiązania publiczno-

prawne są płacone, ale zobowiązania wobec kontrahentów narastają. Jest to bardzo duży 

zakład pracy, który świadczy określone usługi, na które ciągle jest zapotrzebowanie. Dlatego 

warto byłoby podyskutować na ten temat właśnie przy tym punkcie. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

Ad.6 

Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu 

realizacji przedsięwzięć. (załącznik Nr 21 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

Ad.7 

Ocena stanu sanitarnego. (załącznik Nr 22 do protokołu) 
 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

zapytała, czy szczepienia są potrzebne, czy też nie? Zauważyła, że w przedłożonej informacji 

jest zapis, że opiekunowie prawni świadomie odmawiają szczepień ochronnych. Jeśli są 
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potrzebne, to należałoby uruchomić instrumenty, które zobligują rodziców do ich 

realizowania albo od ich odstąpienia. Kolejno odniosła się do wniosków zawartych  

w informacji: jeśli chodzi o prawidłową opiekę medyczną, to warto się zastanowić, czy są 

przygotowywane jakieś projekty, czy propozycje z Sanepidu. Kolejny: brak lekarzy 

stomatologów w szkołach. Czy Sanepid zwrócił uwagę na fakt, że ci stomatolodzy, którzy są 

w szkołach są nie tylko na potrzeby uczniów, ale i mieszkańców. Zapytała, czy ma to tak 

wyglądać, czy należałoby to zmienić. Co natomiast zrobić ze sprawą ubóstwa dzieci  

i młodzieży? Dotyczy to upowszechniania tematu dożywiania w szkołach.  

Stwierdziła, że nie wie na czym polega wciąż niewystarczająca wiedza pracodawców  

i pracowników w zakresie prozdrowotnych zachowań. Czy zostały podjęte w tym zakresie 

jakieś działania? 

 

Powiatowy Inspektor Sanitarny w Myśliborzu – Julian Witkowski  

przekazał, że obowiązki dotyczące szczepień wynikają z różnych ustaw, m.in. z ustawy  

o zwalczaniu chorób zakaźnych oraz na podstawie kalendarza obowiązkowych szczepień, 

który jest przygotowany corocznie przez Głównego Inspektora Sanitarnego. Zauważył, ze 

coraz częściej kwestionuje się zasadność przeprowadzania szczepień. W sprawach 

pojedynczych przypadków odmowy poddania szczepieniom dzieci prowadzone są 

postępowania przymuszające. Osoby kwestionujące przy pomocy swoich prawników 

kwestionują słowo obowiązkowe, które według nich nie jest przymusowe. Dodał, że jedna 

sprawa w takim przypadku zakończyła się przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w 

Szczecinie. Sąd poparł działanie Sanepidu w zakresie ukarania w kwocie 500 zł matkę, która 

odmówiła poddania dziecka szczepieniu. Stwierdził, że wyrok z grudnia 2012r. jest 

wskazówką na postępowanie w podobnych przypadkach. Sanepid w dalszym ciągu powinien 

egzekwować poddawanie się szczepieniom. Dzięki szczepieniom zostało zwalczonych wiele 

chorób, wiele chorób również zanika. A są to choroby, które mają wielkie znaczenie 

epidemiologiczne, dlatego należy je zwalczać. Korzyści ze szczepień w znacznym stopniu 

dominują, dlatego w dalszym ciągu będą prowadzone postępowania egzekucyjne, 

przymuszające rodziców, do przestrzegania szczepień. Odbywa się to w taki sposób, że 

dwukrotnie pracownicy Sanepidu odwiedzają daną rodzinę, podają argumenty za poddaniem 

dziecka szczepieniom, przekonują. 

Odnośnie opieki medycznej w szkołach przekazał, że od 1999 roku, kiedy weszły w życie 

nowe ustawy przepisy lekarze ze szkół zostali wycofani, pozostała jedynie służba 

stomatologiczna. Zmianę argumentowano tym, że służba zdrowia w szkołach dużo kosztuje  

i  że lekarze pediatrzy będą bardziej potrzebni w podstawowej opiece zdrowotnej niż  

w szkole. Zaznaczył, że w dalszym ciągu prowadzi się bilanse okresowe uczniów. Natomiast 

obowiązkiem jest zapewnienie opieki stomatologicznej w szkołach i tak się też dzieje.  

W placówkach stomatolog dyżuruje w stałe dni tygodnia. 

Kolejno przekazał, że dożywianie dzieci, które jest realizowane w szkołach w 80-90% jest 

finansowane przez opiekę społeczną. To OPS-y na podstawie swoich wywiadów 

środowiskowych i analizy sytuacji finansowej rodziny kwalifikują poszczególne dzieci, aby 

mogły otrzymać pomoc w zakresie dożywiania. Zauważył, że Sanepid nie ma wpływu na tego 

typu kwestie. Stwierdził, że pomoc w tym zakresie jest realizowana dobrze. Dodał, że 

działania Sanepidu w zakresie higieny szkolnej polega na ocenie bilansów, ocenie planu zajęć 

szkolnych. 

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu. 
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Ad.8 

Informacja o przygotowaniu szkół i placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

2013/2014. (załącznik Nr 23 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

 

Ad. 9 

Kolejnym punktem porządku obrad były: interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poinformował, że odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych na poprzedniej sesji 

zostały udzielone w formie pisemnej i przesłane dla zainteresowanych radnych. Odpowiedzi 

na interpelacje znajdują się do wglądu w Biurze Obsługi Rady i Zarządu oraz na stronie 

internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Myśliborzu  

w zakładce Interpelacje radnych. 

Kolejno zapytała czy są pytania lub interpelacje? 

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała  

zgłosił następujące interpelacje i zapytania: 

1) Czy przyznanie dotacji na adaptację TAWERNY w POSiR jest zgodne z prawem oraz 

czy nie wykracza to po za działalność sfery użyteczności publicznej? W jaki sposób 

zostanie wyłoniony dzierżawca? Jaka będzie miesięczna stawka za dzierżawę lokalu? 

Jakie planowane wpływy z tytułu dzierżawy tawerny planuje uzyskać POSiR w tym             

i następnym roku? Na jakich zasadach będzie dokonywana kompensacja wydatków 

dzierżawcy związanych z wyposażeniem lokalu i do jakiej wysokości poniesionych 

kosztów? Ile ofert dzierżawy spłynęło do tej pory? 

2) W dniu 31 października 2012r. Wicestarosta  Powiatu - Andrzej Potyra  stwierdził,  że 

nieruchomość dla Szpitala w Dębnie zostanie użyczona na okres l roku. Z uwagi na 

fakt, iż Szpital jest w projekcie termomodernizacji na działalność może być użyczona 

tylko część, która była wcześniej zgłoszona i nie przekraczająca 15%. Czy użyczenie 

nie spowoduje problemów z projektem termomodernizacji budynków użyteczności 

publicznej? 

3) Ile wydano z budżetu powiatu na ekspertyzy obejmujące opis sposobu i kolejności 

przejmowania zobowiązań szpitala w Dębnie przez Powiat przed przekształceniem, 

wpływ przejęcia przez Powiat zobowiązań na bilans zamknięcia SP Szpital 

Powiatowy w Dębnie będący bilansem otwarcia spółki, ocenę zobowiązań pod kątem  

spełniania warunków uzyskania dotacji z budżetu państwa. 

4) Co jakiś czas biura ds. rozliczania dotacji w zakresie przekształceń SPZOZ występuje   

o zabezpieczenie środków, z przeznaczeniem na zwrot kosztów zastępstwa 

procesowego na rzecz wierzycieli jak chociażby Przedsiębiorstwa Zaopatrzenia 

Farmaceutycznego „CEFARM - SZCZECIN” spółka akcyjna w Szczecinie 

finansowych w kwocie 4.431 zł. Ile takich spraw wpłynęło do Starostwa? 
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5) Dlaczego skarga pani Aliny Wilman z Cychr nie została rozpatrzona przez radę 

powiatu. Na jakiej podstawie i przepisów pani Alicja Prill przekazała skargę do osoby, 

której skarga dotyczy? 

6) Jakie kroki zostały podjęte po wpływie pisma z dnia 5 sierpnia br. do starosty powiatu, 

przewodniczącego Rady Powiatu i Dyrektora PCPR opisującego bulwersujące 

nieprawidłowości panujące w placówce opiekuńczo wychowawczej w Dębnie? 

7) Jakie zobowiązania krótko i długo terminowe mają szpitalne spółki na dzień  

30 czerwca i 31 lipca br.? 

8) Dlaczego do tej pory nie powołano rady nadzorczej lub komisji rewizyjnej  

w szpitalnych spółkach? 

9) W jaki sposób sprawowana jest kontrola nad finansami szpitalnych spółek przez 

wspólnika, którego reprezentuje zarząd? 

10) Dlaczego nie udzielono mi odpowiedzi na pytanie dotyczące zobowiązań szpitalnych 

spółek, czy ta informacja jest jawna? 

11) Odpowiadając  na  interpelację  Ferdynanda Łukasika  z  dnia  27  czerwca br. 

dotyczącą wypłacenia odszkodowania za bezprawne zwolnienie, udzielono tylko 

częściowej odpowiedzi, o tym, że Sąd w 2012 roku zasądził na jego rzecz wskazane 

odszkodowanie w wysokości głównej 32 696,00 zł wraz z odsetkami. Jaką kwotę 

odszkodowania wypłacono w 2010 r. i jaka jest łączna kwota z naliczonymi 

odsetkami? 

12) Kiedy zostanie zrealizowana inwestycja drogi wojewódzkiej Łużycka, Ogrodowa – 

Celna, wraz z chodnikami. Proszę podać konkretną datę? Na chodniku tym ostatnio 

zaistniał wypadek złamania ręki, gdyż stan techniczny nie pozwala pieszym z nich 

korzystania  ze względu na chodniki, które nie powinny być w użytkowaniu. 

13) Dlaczego nie udzielono odpowiedzi na pytanie Tadeusza Maćkałę zadane na sesji  

27 czerwca 2013 r. Ile osób dostało wypowiedzenie warunków pracy i płacy  

w związku z utworzeniem Powiatowego Centrum Obsługi Finansowo 

Administracyjnej w Myśliborzu? Czy stanowi to informację tajną nie  podlegającą 

udostępnieniu?  Czy  zwolnienia te  dotknęły   15  osób zatrudnionych w  placówkach  

oświatowych?  Jakie koszty  wygenerowała ta decyzja (odszkodowania)? 

14) Czy w odpowiedzi na pytanie jakie środki finansowe przeznaczono na remonty  

w Domu Wczasów Dziecięcych w latach 2010 - 2013 r., co zostało wykonane za te 

środki nie ma przekłamania? Czy prawdą jest, że w 2011 r. wydano zaledwie 7 100 zł 

na remont pokoju nr 19 oraz pralni i instalacji elektrycznej? Że w 2012 r. na remonty 

wydano 0,00 zł ?  W związku z tym, czym się zajmowali zatrudnieni tam pracownicy, 

którzy wykonywali tam remonty w latach 2009-2010 i jakie kwoty wydano na zakup 

materiałów i wyposażenia w tych latach? 

15) Z czego  wynika drastyczne  załamanie  się  subwencji  w DWDz. w bieżącym  roku  

z 2 362 058,58 zł w 2012 r. do 862 253,73 zł w 2013 r.? Skutkiem czego zachodzi 

konieczność dopłacania do utrzymania DWDz. Z wykonania planu wynika, że  

w bieżącym roku trzeba będzie dopłacić do DWDz i to kilkaset tysięcy zł. Czy 

wiadomo już jaką kwotę trzeba będzie dopłacić z budżetu powiatu? 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz   

zgłosił następujące interpelacje i zapytania: 

1) Dnia 06.08. złożyłem wniosek o udostępnienie informacji publicznej, a dotyczy to 

Protokołu z XXXVII sesji Rady Powiatu z dnia 27.06.2013r. dnia 09.08.br. 

otrzymałem odpowiedź o następującej treści: 

Odpowiadając na Pana wniosek z dnia 6 sierpnia 2013 roku informuję, że z uwagi na 

treść art. 10 ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej 
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(Dz.U. Nr 112 poz. 1198 z późn. zm.) na wniosek jest udostępniana jedynie 

informacja, która nie została udostępniona w Biuletynie Informacji Publicznej. 

wniosek złożyłem właśnie dlatego, że tej informacji dnia 6 sierpnia br. nie było w BIP. 

A minęło już 1,5 m-ca od zakończenia sesji. Dalej pisze się, że: Protokoły z Sesji Rady 

Powiatu w Myśliborzu udostępniane są na stronie BIP tut. urzędu: 

http://bip.powiatmysliborski.pl/strony/6052.dhtml. Wszyscy zainteresowania dobrze 

wiedzą, w jakiej zakładce znajdują się Protokoły z sesji. Dalej pisze się: Dodatkowo 

wyjaśniam, że zgodnie z § 16 pkt 1 Statutu Powiatu Myśliborskiego protokół  

Nr XXXVII z sesji Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 27 czerwca 2013 roku będzie 

przedmiotem obrad Rady w ostatnim tygodniu sierpnia b.r. Projekt w/w protokołu 

zostanie przygotowany (zgodnie z obowiązującymi zasadami) do dnia posiedzeń 

Komisji Stałych Rady Powiatu. Zapytał radcę prawnego, czy te działania są zgodne ze 

statutem? Bo przed przyjęciem protokołu radni mogą zgłaszać poprawki lub 

uzupełnienia do protokołu, przy czym o ich uwzględnieniu rozstrzyga Przewodniczący 

Rady, po wysłuchaniu protokolanta i przesłuchaniu taśmy magnetofonowej  

z nagraniem przebiegu sesji. W sytuacji, o której mowa w ust. 3 przyjecie protokołu 

następuje na najbliższej sesji. Jeżeli wniosek wskazany w ust. 3 nie zostanie 

uwzględniony, wnioskodawca może wnieść sprzeciw do Rady. Rada może podjąć 

uchwałę o przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji po rozpatrzeniu sprzeciwu, o jakim 

mowa w ust. 5. Niech radca prawny wypowie się, czy te dzisiejsze działania były 

zgodne z prawem. Jak to się ma do dalszych zapisów Statutu, który mówi, że uchwały 

Przewodniczący Rady doręcza Staroście najpóźniej w ciągu 4 dni od dnia zakończenia 

sesji. A wyciągi z protokołu  z sesji oraz kopie uchwał Przewodniczący Rady doręcza 

w ciągu 14 dni także tym jednostkom organizacyjnym, które są zobowiązane do 

określonych działań, z dokumentów tych wynikających. Sesja była 27 czerwca br.  

a 6 sierpnia nie było jeszcze nic, dopiero 22 sierpnia otrzymujemy protokół. Jak to się 

ma do Ustawy o dostępie do informacji publicznej? Pani Basia wybrała sobie jeden 

artykuł - 10, ale nie wskazała, że w tym samym artykule ust. 2 stanowi, że informacja 

publiczna, która może być udostępniona niezwłocznie powinna być udostępniona  

w formie ustnej bądź pisemnej bez pisemnego wniosku. Wystarczy stosować te 

przepisy, bo później się dziwimy, że dziewczyny w Biurze Rady mają tyle pracy. 

2) Ze sprawozdania z przeprowadzonej kontroli w ZS w Smolnicy wynika, że kontrola 

została przeprowadzona w zakresie przestrzegania przepisów prawa dot. 

inwentaryzacji. Podczas kontroli stwierdzono, że inwentaryzację składników majątku 

dokonano w drodze spisu z natury, weryfikacji sald z kontrahentami oraz weryfikacji 

prawidłowości sald księgowych na podstawie dokumentacji źródłowej wg stanu na 

dzień 31.12.2012r. W następnym akapicie pisze się, że w toku kontroli ujawniono 

uchybienia w zakresie udokumentowania faktu przeprowadzenia inwentaryzacji  

i rozliczenia jej wyników. Odczytuję to tak, że ktoś zrobił inwentaryzację, ale nie 

naniósł tych czynności na papier. Jeśli tak było, to w jaki sposób zweryfikowano 

salda? Jest to niewątpliwie naruszenie dyscypliny finansów publicznych, które dosyć 

często występuje w naszych jednostkach. Czy ten przytoczony akapit wskazuje 

faktycznie na brak informacji, czyli arkusza spisu z natury? Tak można odebrać 

czytając protokół. Proszę wyjaśnić, na czym to polegało”. 

3) Kolejna sprawa dot. rozpatrywania skarg w Starostwie. Można się pogubić ile jest 

rejestrów i tworzonych spraw w Starostwie. Czemu ma to służyć? Skargi wpływają do 

Starosty i do Rady Powiatu w Myśliborzu. Jeden rejestr ma Starosta, tzn. które 

rozpatruje Zarząd, drugi ze skargami rozpatrywanymi przez Radę, a jeszcze inne 

pisma są zupełnie gdzieś indziej. Przewodniczący Rady mówi, że wszystko można 

przeczytać w Biurze. Jeżeli nie wiem, idę i biorę rejestr, a tam nic nie ma, to nie 

http://bip.powiatmysliborski.pl/strony/6052.dhtml
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dostanę danego dokumentu. A jest on wpięty gdzie indziej. Do Przewodniczącego 

wpłynęło ostatnio pismo z RIO w Szczecinie. Mam nadzieję, że te nieprawidłowości 

zostaną naprawione. Nie może tak być. Podobało mi się działanie Starosty w zakresie 

jednego pisma, które dotyczyło działalności jednej z jednostek. Reakcja Starosty była 

bardzo szybka i sprawa została ucięta. Nie można przechodzić obojętnie w sprawach 

tak istotnych. 

4) Kolejna kwestia: dnia 05.08.br. pismo - anonim kierowane do Rzecznika Praw 

Dziecka wpłynęło do wiadomości Przewodniczącego Rady, Starosty Myśliborskiego, 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego, Marszałka 

Województwa Zachodniopomorskiego oraz do Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie. Anonim został napisany przez osobę, która jest związana z prowadzeniem 

rodzin zastępczych. Nie będę cytował całego pisma, bo zainteresowani mogą się z nim 

zapoznać. Ale jeśli występujemy z wnioskiem o udostępnienie informacji publicznej 

w formie kserokopii tego pisma to powinniśmy je otrzymać. A do dnia dzisiejszego 

nie udostępniono tego pisma ani też nie przekazano odpowiedzi dlaczego odmawia się 

udostępnienia tego dokumentu. Z ustawy jasno wynika, że jeśli coś nie wymaga 

przetworzenia, to powinno zostać udostępnione od razu. 

Anonim dotyczy dzieci, które i tak są już skrzywdzone przez los. Rozmawiałem 

dzisiaj z osobami, które są w tej sprawie. Jeżeli pisze się, że takiej placówce dzieją się 

rzeczy zatrważające, jak gwałty, molestowanie, pobicia, wykorzystywania, dręczenie, 

przemoc międzyrówieśnicza itd. To jest to na tyle mocny sygnał, że należałoby to 

zweryfikować. Pamiętam, jak prosiłem Starostę, aby spotkał się z rodzinami 

zastępczymi. Starosta spotkał się z nimi dwukrotnie i obiecywał Pan tym ludziom, że 

podejmie pewne działania i przywróci normalność. A z pisma wynika, że słowa trzeba 

dotrzymywać Panie Starosto. Dzisiaj napiszę pismo do Wojewody i do Rzecznika  

o udostępnienie kserokopii tego anonimu, skoro nie otrzymałem go ze Starostwa. 

Dodatkowo przekażę informację, że w Powiecie Myśliborskim stosowane są takie,  

a nie inne praktyki, że tego typu sprawy nie nabierają marszu, odpowiednich spraw,  

w celu sprawdzenia. Z doświadczenia wiem, że w tego typu placówkach i nie jest to 

wina np. Pani Dyrektor, kierowane są osoby, które nie powinny być tam skierowane. 

Wyroki sądowe kierują dzieci, które powinny trafiać do Renic, do MOW, czy MOS 

trafiają do Placówki. Są później określone problemy. Sam swego czasu na wniosek 

Pani Dyrektor występowałem do Warszawy o przekierunkowywanie tych trudnych 

dzieci. Czy ta sprawa będzie zweryfikowana? Odpowiednie służby, Pani Dyrektor 

Krejczy, która jest umocowana z ustawy o pomocy społecznej i ustawy o systemie 

pieczy zastępczej. Czy w tej sprawie  zostały podjęte jakiekolwiek kroki. Bo jeżeli nie, 

to ja te kroki podejmę i zacznę od Rzecznika. 

5) Zaczął temat radny Tadeusz Maćkała, a dotyczy to skarga z dnia 11.03.2013r. 

zaadresowanej do ówczesnej Przewodniczącej Rady - Alicji Prill, Powiat Myśliborski, 

Wspólnik Spółki w Dębnie. W ostatnim zadaniu tego pisma jest zapis, że pismo  

o podobnej treści skierowano do Prezesa Szpitala w Dębnie.  Ówczesna 

Przewodnicząca przekazała skargę do Prezesa Spółki w Dębnie celem rozpatrzenia  

z prośbą o informację. Z akt sprawy wynika, że Prezes Szpitala nie odpowiedział  

w ciągu miesiąca na zarzuty. W międzyczasie zmienił się Przewodniczący Rady. Dnia 

15.04.br. wpłynęła do Rady Powiatu w Myśliborzu kolejna skarga i znowu przekazano 

ją do rozpatrzenia dla innego organu, w tym przypadku dla Zarządu. Dodatkowo 

poinformowano skarżącą, że może się zwrócić do Rzecznika Praw Pacjenta. Nie 

wszystko da się zrobić w taki sposób. Kontrola z Urzędu Wojewódzkiego wykazała 

pewne nieprawidłowości w zakresie rozpatrywania skarg. 
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Na sesji obecna jest Pani Maria Żukrowska-Mróz, która swego czasu pełniła funkcję 

Dyrektora Szpitala w Dębnie i dobrze pamięta ile kosztowały wówczas błędy 

medyczne. Były to bardzo wysokie odszkodowania. 

Finał tej sprawy skończy się w Sądzie. Pacjent, który był leczony w tym szpitalu, po 

przewiezieniu do innego szpitala po 2-3 dniach zmarł. Dokumentacja nie została  

w ogóle wypisana, dopiero po groźbach to zrobiono. Takie praktyki nie mogą mieć 

miejsca. Są zadane konkretne pytania, na które powinny zostać udzielone odpowiedzi. 

Jeśli chodzi o nadzór nad szpitalami, to ani Zarząd, ani Starosta nie jest w stanie nad 

wszystkim panować. Jest to za duża dziedzina. Ale zwróćmy uwagę na jedno:  

w przypadku skierowania sprawy do Sądu, czy Prokuratury i potwierdzenia tych 

błędów - wyjdzie wszystko. Czy szpital ma ubezpiecza od błędów medycznych. Są to 

zbyt poważne sprawy, dlatego co Przewodniczący Rady zamierza dalej zrobić z tymi 

skargami? Skarżąca ciągle cierpliwie czeka na odpowiedź. A drugą skargę napisała 

tylko dlatego, że nie otrzymała żadnej informacji. Jest to niedopuszczalne. 

6) Utworzyliśmy Powiatowe Centrum Obsługi Finansowo-Administracyjnej szkół. 

Niektórymi zespołami kierują menadżerowie. Ale skoro całą obsługę przejmuje 

COFA, to jaki jest sens wydłużania umów na przyszłość, skoro będą wygasały. Dziś 

na sesji uchwałą obniżyliśmy dyrektorom wymiar godzin i zdjęliśmy te czynności, 

które do tej pory wykonywali. Cały czas są dwie szpitalne spółki, które mają podobną 

strukturę kosztów i przychodów. Jak to się dzieje, że mimo tego, co mówił Starosta 

odnośnie działań naprawczych, mimo, że Rada Powiatu przejęła dług i szpital zszedł  

z kosztów, to Spółka generuje większe przychody, ale i większe straty? 

Przed przekształceniem Pani moździerz, która pełniła funkcję Dyrektora zapewniała, 

że bieżąca działalność schodzi, że jest to raptem kilkanaście tysięcy złotych, Pan 

Potyra mnie cały czas zapewniał, że to już ostatni miesiąc, nożyce się zamknęły  

i będzie bilansowanie się działalności. A tu nagle nożyce się rozjeżdżają i jest  

o 160.000 zł do tyłu. Gdyby uzyskać efekt oddłużenia tylko w postaci kosztów, to 

powinno być. Dlaczego w dalszym ciągu w tej Spółce przy tak dużych cięciach, 

wynagrodzenia kształtują się na poziomie 77%. Żadna spółka tego nie udźwignie. 

7) Mówiono przez cały czas, że wszystkie przekształcenia szpitali, komercja będą lekiem 

i panaceum na długi szpitali. Mowa była o tym, że szpitale będą mogły być 

konkurencyjne i świadczyć usługi. Jeśli tak faktycznie jest, to dlaczego ta Spółka za  

6 m-cy wykazuje tylko 12.600 zł sprzedaży usług. Czy szpital oferuje jakieś usługi,  

a jeśli tak, to jakie? 

8) Przewodniczący Rady ciągle wygłasza regułkę, że wszystkie odpowiedzi na 

interpelacje zostały udzielone, jednak tak nie jest. W protokole z sesji z czerwca, który 

został przyjęty dziś przez Radę są ujęte pytania, na które odpowiedzi nie udzielono ani 

na piśmie, ani na sesji, bo w protokole tego nie ma. Dlatego pytam, czy są to działania 

zgodne z prawem. Dlatego Przewodniczący Rady powinien czuwać nad interpelacjami 

i odpowiedziami na nie udzielonymi. 

 

Radna Powiatu - Danuta Patkowska 

zgłosiła następujące interpelacje i zapytania: 

1) Pierwsza sprawa dot. remontu mostu i drogi do m. Oborzany. Jest to droga bardzo 

ruchliwa, częstymi użytkownikami tej drogi są dzieci, które idą do szkoły. W tej 

chwili nastąpiło tam obsunięcie mostu, zapadł się tam asfalt. Z uwagi na fakt, iż na 

części tej drogi Gmina przeprowadziła remont i  zrobiła ścieżkę rowerową, powinno 

się ten remont dokończyć i do końca m. Oborzany doprowadzić ścieżkę rowerową. 

2) Czy są plany w stosunku do drogi Różańsko i Dyszno? 
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3) Jakie były powody zabrania zadań pieczy zastępczej z Dębna. Uważam, że należałoby 

jeszcze raz to przeanalizować pod kątem wykorzystania pomieszczeń w Placówce  

w Dębnie. Nie widzę przeszkód, aby otworzyć tam filię Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie. 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

odniósł się do pytań zgłoszonych przez radnego Wojciecha Wojtkiewicza.  

zauważył, że można w krótki, zwięzły i zrozumiały sposób przedstawić swoje pytania  

i interpelacje, jak to uczyniła radna Danuta Patkowska. Przekazał, że § 17 Statutu Powiatu 

Myśliborskiego stanowi, że interpelacje i zapytania radnych kieruje się odpowiednio do 

Zarządu i Starosty, za pośrednictwem Przewodniczącego Rady. Interpelacje dotyczą spraw 

istotnych dla funkcjonowania powiatu i powinny zawierać krótkie przedstawienie stanu 

faktycznego, będącego ich przedmiotem oraz wynikające zeń pytania.  

Kolejno ogłosił 10 minutową przerwę. 

 

 

16.10 - wznowiono obrady 

 

 

Ad. 10 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad: odpowiedzi na interpelacje         

i zapytania radnych.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przekazał informację w sprawie anonimu, który wpłynął do Rady Powiatu jest on do wglądu  

w dokumentacji znajdującej się w Biurze Obsługi Rady i Zarządu. Przekazał, że po 

otrzymaniu tego anonimu zostały podjęte działania w tej sprawie. Zostało przesłane do 

Starosty pismo z prośbą o podjęcie działań mających na celu sprawdzenie wskazanych 

zarzutów i poinformowanie o wynikach Rady Powiatu. Dodatkowo ten anonim został 

skierowany do wiadomości dla wszystkich Przewodniczących Stałych Komisji Rady.  

Odnośnie skargi mieszkanki m. Cychry dot. działalności szpitala w Dębnie, a konkretnie 

zaniedbań ze strony lekarzy, przekazał, że do Przewodniczącego wpłynęło jedna skarga  

w tym temacie i pismem z dnia 22.04.2013r. została udzielona skarżącej informacja o stanie 

prawnym ze wskazaniem, kto może tę skargę rozpatrzyć. Zauważył, że ani komisji 

Rewizyjna, ani Rada Powiatu nie jest właściwa, aby rozpatrywać tego typu skargi. Jest do 

tego powołany Rzecznik Praw Pacjenta, który może zając stanowisko w tej sprawie. O tym 

fakcie została poinformowana skarżąca. Taka była również interpretacja radcy prawnego 

starostwa Powiatowego w Myśliborzu.      

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

poinformował, że odpowiedzi na interpelacje radnych w części zostaną udzielone na piśmie,  

a na pozostałe odpowiedź zostanie udzielona na sesji.  

Odnośnie pytania radnego Tadeusza Maćkały w kwestii użyczenia i problemów z tym 

związanych w związku z projektem termomodernizacji budynków użyteczności publicznej, 

przekazał, że odpowiedź została udzielona radnemu Wojtkiewiczowi przy projekcie uchwały. 

Przekazał, że nie spowoduje to żadnych problemów.  

W kwestii pytania dot. wykonanych ekspertyz przed przekształceniem szpitala w Dębnie 

przekazał, że nie kojarzy, aby zlecano wykonanie ekspertyz w zakresie przekształcenia.  

W zakresie zawierania ugod poinformował, że wszystkie zawarte ugody z kontrahentami 

zostały sfinansowane ze środków otrzymanej dotacji. Natomiast zastępstwa procesowe, a są 
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takie trzy zostały pokryte ze środków budżetu Powiatu Myśliborskiego, ponieważ nie mogły 

być pokryte z dotacji. 

Odnośnie anonimu, który wpłynął do starostwa, a był kierowany również do wielu innych 

instytucji przekazał, że jeśli ktokolwiek chce stwierdzać o tak mocnych argumentach, to 

powinien mieć na tyle odwagi cywilnej, aby się pod tym podpisać. Wówczas można byłoby 

podjąć odpowiednie kroki i ponieść odpowiedzialność za to, co stanie się, jeżeli jest to 

kłamstwo i oszczerstwo. Stwierdził, ze oskarżyć kogoś i postawić zarzuty jest bardzo łatwo, 

natomiast wziąć za to odpowiedzialność już gorzej. Wszelkie pisma powinny być 

podpisywane, ponieważ dopiero w takich sytuacjach można podjąć odpowiednie działania, 

aby sprawdzić dany stan faktyczny.    

W kwestii utworzenia Rady Nadzorczej i Komisji Rewizyjnej w Spółkach przekazał, że była 

mowa, że przez pierwszy rok obrotowy tego typu podmioty nie będą funkcjonowały w obu 

Spółkach, a rok jeszcze się nie zakończył. W zakresie Barlinka takie rozmowy są prowadzone 

ze wspólnikiem - Burmistrzem Barlinka. 

Kontrola w zakresie nadzoru na spółkami jest cykliczna. Gromadzone są na bieżąco 

informacje o stanie kondycyjnym dwóch spółek. 

Odnośnie zarzutu, że nie udzielono odpowiedzi na pytanie dotyczące zobowiązań szpitalnych 

spółek przekazał, że takiej odpowiedzi udzielił na jednej z poprzednich sesji. Zauważył, że na 

ostatniej sesji poprosił, aby wszelkie pytania dotyczące działalności spółek w Barlinku  

i w Dębnie kierować bezpośrednio do Prezesów Spółek. Przekazał, że podtrzymuje swoje 

stanowisko.    

W kwestii zarzutu dot. udzielenia tylko częściowej odpowiedzi na pytanie w zakresie 

wypłacenia odszkodowania za bezprawne zwolnienie dla pracownika MOW Renice 

przekazał, że odpowiedź została udzielona zgodnie z posiadanymi informacjami, jeśli są 

jakieś dodatkowe informacje w tym zakresie odpowiedź na to pytanie zostanie uzupełniona.  

Odnośnie pytań dotyczących remontu drogi przy ul. Łużyckiej w Myśliborzu poinformował, 

że zostały wysłane pisma do GDKiA, i informacje zwrotne otrzymali radni, co kiedy będzie 

realizowane. Kolejne wizyty i działania w tym zakresie w przyszłości spowodują realizację tej 

inwestycji i innych na terenie powiatu, m.in. drogi w kierunku m. Rów, czy tej w stronę 

Dębna. Na bieżąco są podejmowane rozmowy i działania w zakresie realizacji inwestycji 

drogowych.  

W kwestii pytań dot. wypowiedzeń w związku z utworzeniem Powiatowego Centrum Obsługi 

Finansowo-Administracyjnej przekazał, że takiej odpowiedzi już udzielił na poprzednich 

sesjach i do tematu nie będzie powracał. 

Odnośnie pytania w zakresie środków finansowych przeznaczonych na remonty w Domu 

Wczasów Dziecięcych w latach 2010 - 2013 r., przekazał, że takiej odpowiedzi udzielił, i jest 

tam dokładnie wszystko ujęte. A następnie odczytał treść poprzedniej odpowiedzi na 

interpelację.  

W kwestii zobowiązań w szpitalu w Dębnie przekazał, że w styczniu strata wynosiła 232.000 

zł, w lutym 210.000 zł, w marcu 212.000 zł, w kwietniu 134.000 zł, w maju 71.000 zł,  

w czerwcu 35.000 zł. taka jest tendencja jeśli chodzi o straty. Na koniec trwania poprzedniej 

kadencji strata wynosiła 2.000.000 zł. Wynagrodzenia kształtowały się na poziomie 96%,  

a obecnie jest to na poziomie ok. 73%. Zauważył, że nie jest tak, jak to przedstawia radny 

Wojtkiewicz, a fakty są inne. 

Odnośnie pytania, czy nieudzielanie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych jest 

zgodne z prawem stwierdził, że nie zna takich odpowiedzi, a jeśli coś trzeba uzupełnić  

w danej odpowiedzi to na bieżąco jest uzupełniane.   

W zakresie pytania dot. remontu mostu i drogi do m. Oborzany przekazał, że Naczelnik 

Wydziału Dróg zapozna się ze sprawą i ewentualnie przygotuje na posiedzenie Zarządu 

odpowiednie dokumenty, aby Zarząd mógł podjąć decyzję w przedmiotowej sprawie. Dodał, 
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że nie są mu znane kwestie dot. braku kontynuacji wykonania ścieżki rowerowej wzdłuż tej 

drogi przez Gminę Dębno. 

Odnośnie remontu drogi w m. Różańsko przekazał, że są realizowane inwestycje, te na które 

są wykonane projekty, zgodnie z przyjętym harmonogramem. Sukcesywnie, na bieżąco razem 

z Gminą Dębno są realizowane prace mające na celu poprawę jakości drogi i chodników. 

W zakresie pytania dot. zabrania pieczy zastępczej do Myśliborza przekazał, że jest ona 

realizowana w dalszym ciągu w Dębnie.    

 

Prezes Zarządu Spółki Szpital w Dębnie Sp. z o.o. – Magdalena Małyska 

przekazała, że przychody ze świadczeń medycznych od początku 2013 roku nie finansowane 

z NFZ wynoszą ponad 143.000 zł. A w porównaniu do lat poprzednich jest to kwota 

znacząca. Po części spowodowane to jest to tym, że od początku roku funkcjonuje system   

e-WUŚ, w którym można sprawdzić, czy dany pacjent jest ubezpieczony, czy też nie. 

Wówczas wystawiana jest faktura jeżeli nie posiada ubezpieczenia. Szpital świadczy także 

usługi komercyjne. Zauważyła, że okolice Dębna nie są zbyt bogate i dopóki obowiązują 

takie, a nie inne zasady ubezpieczeń, zbyt dużych dochodów nie będzie.  

 

Dyrektor POSiR „Szkuner” w Myśliborzu – Zbigniew Cielecki 

poinformował, że nie popełniono żadnego błędu podczas realizacji inwestycji, a mianowicie 

utworzenia TAWERNY Szkuner. Spłynęły oferty, z czego ta była najciekawsza, ale też 

najtańsza. Więc tutaj żadnych wątpliwości nie powinno być. Drugą sprawą jest 

kompresowanie wydatków inwestora wyposażeń. Nie będzie do dofinansowanie w ogóle, 

ponieważ jest to koszt inwestora. Naszym kosztem jest wykonanie prac adaptacyjnych, na 

które został złożony wniosek o dotacje celową, którą POSiR otrzymał. Całość zadania 

zostanie z niej zapłacona, a jeżeli chodzi o wyposażenie jest ono w całości pokrywane przez 

danego inwestora, który będzie to pomieszczenie użytkował. Jeśli chodzi o miesięczny 

czynsz, to nachodzi wątpliwość czy można go podać do wiadomości publicznej gdyż jest to 

po prostu umowa. Główną składową czynszu jest kwota 1.000,00 zł, natomiast pozostałe 

elementy są ruchome. Jest to kwota zarówno brutto jak i netto, gdyż POSiR jest zakładem 

budżetowym.  

 

Dyrektor Domu Wczasów Dziecięcych – Jan Jakubów  

poinformował, że w Domu Wczasów Dziecięcych zostały wyremontowana stołówka oraz 

pokoje. Koszt remontu jest niski, ponieważ zostały w Ośrodku farby i inne materiały, które 

zostały wykorzystane do odnowienia pomieszczeń. Ponadto jest konserwator, który wykonuje 

te prace oraz inni pracownicy, np. palacze którzy pomagają w remoncie. Dlatego też jest 

znaczne obniżenie kosztów. Nie trzeba zatrudniać osób z zewnątrz do wykonania tego typu 

prac. Wykonanych zostało bardzo dużo prac jak najmniejszym kosztem i efekt tego jest 

widoczny. Wszystkich zainteresowanych zaprosił, aby sami zobaczyli efekty tych prac na 

miejscu. 

 

Sekretarz Powiatu – Barbara Krakowska-Petruk 

przekazała, że nie jest prawdą to co mówił na początku sesji radny Wojciech Wojtkiewicz, że 

art. 6 stanowi o tym, co powinno się znajdować na BIP-ie. Był zarzut, że na stronie Biuletynu 

Informacji Publicznej nie ma informacji, które są wyszczególnione w art. 6. Zauważyła, że  

w tym artykule nie jest wyszczególnione co powinien zawierać BIP, jest to wyszczególnione 

w akcie wykonawczym do tej ustawy. Udostępnianie informacji na wniosek przekazywał Pan, 

że utrudnia się udostępnienie tej informacji i łamie się w ten sposób przepisy ustawy. 

Odsyłam Pana do art. 3 który mówi o tym: że udostępnienie informacji publicznej do wglądu 

dokumentu urzędowego jest również formą udostępnienie informacji publicznej. Co najmniej 
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dwa razy był Pan osobiście w biurze rady, gdzie udostępniono Panu do wglądu ten dokument 

anonim/ skargę. Czytał je Pan, zapoznał się z tym pismem, na podstawie wglądu do tego 

dokumentu formułował Pan wniosek o udostępnienie informacji publicznej. Wniosek ten jest 

w realizacji, pracownicy o tym informowali, pozostało 5 dni na załatwienie tego wniosku, co 

również nie narusza przepisów ustawy. W art.13 ustęp 1, ustawodawca przewidział, że na 

wniosek informację publiczną udostępnia się oczywiście nie zwłocznie, ale najpóźniej  

w terminie do 14 dni. Termin tu nie został naruszony, więc jeżeli minie 14 dni będzie miał 

Pan powód by wnieść skargę do właściwych organów. Jeśli chodzi o udostępnienie 

protokołów to temat ten był poruszany w Starostwie, chyba dwukrotnie o ile pamiętam. Gdy 

był Pan w biurze rady, udzielono Panu informacji, że protokołu nie ma (jest  

w przygotowaniu). informował Pan Radę o tym w dniu dzisiejszym, mimo tego że wiedział 

Pan o powyższym, złożył Pan wniosek pisemny o udostępnienie protokołu. Nie rozumiem 

dlaczego dziwi to, iż oczekiwał Pan czegoś czego nie było. 

Nie ma też nic złego w tym, że odsyła się Pana do linku BIP, ponieważ jest to zgodne  

z przepisami, organ administracji publicznej nie może odesłać interesanta tylko ogólnie do 

strony www, lecz musi konkretnie wskazać miejsce gdzie ta informacje na portalu BIP się 

znajduje. Więc zarówno Panu jak i każdej innej osobie, która zwraca się z wnioskiem  

o udostępnienie informacji publicznej, taką informację się wskazuje w postaci skopiowanego 

linku ze strony BIP.  

Odnośnie rejestrów skarg przekazała, że po kontroli doraźnej Wojewody, która została 

przeprowadzona na początku IV kadencji, wprowadzono odrębne rejestrowane skarg  

i wniosków. Prowadzi się dwa rejestry ze względu na organ, który jest właściwy do 

załatwienia skargi. Osobno prowadzi się rejestr dla skarg, co do których właściwym do 

rozpatrzenia jest Rada Powiatu, i odrębnie rejestr skarg dla Starosty. Natomiast jeżeli chodzi o 

rejestrowanie jakichkolwiek innych pism przekazała, że w tut. Urzędzie stosowany jest 

rzeczowy wykaz akt i pisma rejestruje się zgodnie z RWA. 

 

 

Ad. 11 

Przystąpiono do rozpatrzenia sprawozdania Starosty z pracy Zarządu. (załącznik Nr 24 do 

protokołu) 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że Pani Barbara Petruk jest urzędnikiem państwowym i indywidualne wycieczki 

należy zachować dla siebie, gdyż urzędnikowi to nie przystoi. 

Kolejno przekazał, że ze sprawozdania oprócz haseł nic nie wynika. Nie wypisuje się nawet 

tytułów uchwał. Aby się z czymkolwiek zapoznać należy składać wniosek o udostępnienie 

informacji publicznej. Złożył wniosek, aby nie przedkładać radnym przedmiotowych 

sprawozdań, ponieważ nie wnoszą one nic nowego. Stwierdził, że jeśli jest taka procedura, to 

nie ma się co dziwić, że Biuro Rady przez 2 miesiące nie potrafi napisać protokołu z sesji, to 

powinno być zrobione w ciągu jednego dnia.  

Zauważył, że na stronie Biuletynu Informacji Publicznej nie ma odpowiedzi na interpelacje 

radnych. Cały czas są zapewnienia, że te odpowiedzi są udzielane, a tak naprawdę jest 

zupełnie inaczej. Odpowiedzi nie są udzielane, dla przykładu odpowiedź na pytanie radnego 

Tadeusza Maćkały w zakresie wysokości zobowiązań Szpitali. Odesłanie do Prezesów 

Szpitali nie jest żadną odpowiedzią.  

Jeśli w dalszym ciągu będą takie praktyki w tym Urzędzie, to Starosta będzie musiał 

zatrudnić więcej pracowników. Stwierdził, że jeśli coś zostało dawno przegłosowane, to nie 

ma sensu do tego wracać po tak długim czasie, bo wówczas pytania i uwagi nie są już 

aktualne.       
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Kolejno poprosił, aby Starosta przedstawił wizję budowy nowej siedziby Starostwa i ośrodka 

szkolno-wychowawczego, ponieważ radnym została przedstawiona jedynie lakoniczna 

informacja, która wynika ze sprawozdania. Zapytał, jak to się ma do powagi sprawowanego 

Urzędu, ponieważ podejmowana na sesji była uchwała, aby ratować budżet, a z drugiej 

strony mówi się o nierealnej inwestycji, na działce o powierzchni 1,4 ha.    

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przekazał, że wypowiedź Pani Sekretarz była odpowiedzią formułowaną w imieniu Starosty 

na zapytania radnego. Nie było tam osobistych wycieczek, tylko fakty. Kolejno przekazał, że 

odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych są na bieżąco udzielane i umieszczanie na 

BIP. Jeśli wnioskodawcy uznają je za niepełne, ponieważ mieli co innego na myśli, a nie 

zapytali w sposób bardziej konkretny, to powinni uzupełnić swoje zapytania.    

Odnośnie formy przygotowywania sprawozdań z prac Zarządu podtrzymuje swoje 

dotychczasowe stanowisko. Sprawozdanie z pracy Zarządu odzwierciedla przebieg pracy 

Zarządu. Wymienia jakie uchwały i decyzje zostały podjęte oraz z jakimi informacjami  

i stanowiskami zapoznał się Zarząd w danym czasie.  

Zauważył, że gdyby wszystko było pisane w sposób bardzo szczegółowy, to zamiast 10 stron 

byłoby 100 stron, co jest mało racjonalne i mało oszczędne. Stwierdził, że pomija fakt, że 

radni wnioskują o udostępnienie kart spraw z posiedzeń Zarządu za okres 1,5 roku. 

Zastanawiające jest, co radni będą z tym robić. Zauważył, że nie jest tak, jak mówił radny, że 

pracownicy wolno pracują i że protokół powinien być napisany w jeden dzień. Pracownicy, 

którzy pracują w Starostwie mają pewien obraz pracy z poszczególnych kadencji, dlatego 

mają porównanie jak się im pracowało w danym czasie.     

Natomiast odnośnie budowy nowej siedziby przekazał, że w momencie kiedy będzie czas na 

rozmowy w sprawie inwestycji, będzie na ten temat dyskusja. Dodał, że sytuacja Powiatu jest 

taka, jak to przedstawiono. Brak jest środków finansowych na dalszą realizację inwestycji  

w budynku przy ul. Północnej 15. Koszty stałe dla tego budynku są bardzo wysokie, a 

Powiatu nie stać, aby je ponosić przy obecnej sytuacji. 

 

 

Ad. 12 

Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że rejestry skarg powinny być prowadzone na bieżąco  i udostępniane na stronie 

BIP, tak, aby radni spoza Myśliborza nie musieli przyjeżdżać do Urzędu, aby się z nimi 

zapoznać. Stwierdził, że jeśli jest coś niezrobione lub nieuzupełnione, to powinno się do tego 

przyznać, a nie robić coś na kolanie. A taka sytuacja w Starostwie miała miejsce.   

Kolejno zapytał Przewodniczącego Rady, czy jest w stanie usprawnić przebieg sesji Rady 

Powiatu? Radny Janusz Winiarczyk w momencie kiedy zgłaszał kandydaturę Cezarego 

Krzyżanowskiego na funkcję Przewodniczącego Rady mówił, że jest to młody ambitny 

samorządowiec, który sobie poradzi, bo ma doświadczenie. A jest tak, że ciągle powtarzane 

są regułki, że odpowiedzi zostały udzielone, a tak w rzeczywistości nie jest. Za każdym 

razem pytania pozostają bez odpowiedzi. W dniu dzisiejszym zostało zadane pytanie 

odnośnie protokołów i zgłaszanych do nich uwag. Był obecny podczas tego punktu radca 

prawny, który przytakiwał, że wie o co chodzi. Po tym pytaniu już nie widać radcy i pytanie 

pozostaje bez odpowiedzi. 

W kwestii udostępniania informacji publicznej przekazał, że jeśli jest prośba o udostępnienie 

danej informacji i potwierdzonej jej za zgodność z oryginałem, to powinno być to zrobione.  
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W tej sprawie powinna zająć stanowisko kancelaria prawna. Przewodniczący Rady w dniu 

dzisiejszym poddał pod głosowanie protokół z sesji bez uwzględnienia uwag radnych. 

Przypomniał, że prosił o analizę protokołu z kwietnia, ale wtedy również Przewodniczący 

Rady zarządził głosowanie, a po jakimś czasie trzeba było to poprawić. Poprawiony został 

Protokół z posiedzenia Zarządu oraz protokół z sesji. Protokół z sesji był napisany dobrze, 

Przewodniczący mówił, że poprawki naniesione na sesji były dobre, co do czasu wystąpień 

poszczególnych osób, a później się z tego wycofuje. Poświadczenie nieprawdy  

w dokumencie urzędowym jest karalne. Karalne jest również udostępnianie nieprawdziwych, 

niezgodnych ze stanem faktycznym informacji publicznych.         

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przerwał wypowiedź radnego Wojciecha Wojtkiewicza. Zauważył, że Rada obecnie obraduje 

w punkcie Wolne wnioski i informacje. W związku z tym poprosił radnego o sformułowanie 

wniosku.  

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

kontynuował: zauważył, że jeśli radni zwracają się z wnioskiem o udostępnienie informacji 

publicznej, z których wynikać może zaniechanie organów władzy publicznej albo 

dochodzenie należnych powiatowi pieniędzy i podlega to ustawie o naruszeniu dyscypliny 

finansów publicznych, to takie informacje powinny być potwierdzane za zgodność  

z oryginałem. Chodzi o to, aby nie prostować wcześniej przygotowanych dokumentów. 

Dodał, że odpowiednie organy otrzymały zawiadomienie o możliwości popełnienia 

przestępstwa. Dziwny zbieg okoliczności, że przez 2 miesiące nie chciano sprawdzić  

i poprawić zapisów, ale jak zostały zawiadomione organy ścigania, to jest szybka reakcja.      

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przekazał, że to, co zaprezentował radny w pierwszej części sesji oraz stawiane wnioski nie 

dawały żadnych podstaw, aby móc w jakikolwiek sposób zmienić protokół. Radny mówił 

ogólnikowo, nie stawiał żadnego konkretnego wniosku, natomiast protokół powinien zostać 

przyjęty, dlatego też został poddany pod głosowanie.  

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

odnośnie odpowiedzi na interpelację w zakresie środków wydatkowanych na remont Domu 

Wczasów Dziecięcych zauważył, że w pytaniu chodziło o coś innego. Dach nie został na 

czas poprawiony, a środki zostały przesunięte. Jakim kosztem zostały poprawione te pokoje, 

na to odpowiedzi udzielił Dyrektor placówki. Czy nie ma tam innych kwot? Przekazał, że na 

sesji nie ma już quorum.     

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

Przekazał, że wszystkie projekty uchwał zostały już przegłosowane. 

Kolejno w imieniu organizatorów i własnym zaprosił wszystkich radnych na Dożynki 

Gminno-Powiatowe, które odbędą się w m. Różańsko. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

w kwestii zaproszeń stwierdził, że należy zapraszać wszystkich przedstawicieli partii 

politycznych. Tak się złożyło nie zostali zaproszeni posłowie z terenu Województwa 

Zachodniopomorskiego Prawa i Sprawiedliwości. Zauważył, że jeśli jest potrzebna pomoc  

w Sejmie Posłów, to wszystkich posłów z terenu Województwa Zachodniopomorskiego, nie 

tylko z Platformy Obywatelskiej. Zapytał, czy jest to nowa tradycja? A nie są to duże koszty, 

jeśli chodzi o zaproszenia. W dobrym tonie byłoby przekazywać zaproszenia na różne 
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uroczystości dla wszystkich opcji. Swego czasu takie kwestie były konsultowane  

z Przewodniczącym Rady. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przekazał, że Starosta kontaktuje się z Przewodniczącym w tym zakresie. Organizatorzy 

Dożynek dobrali klucz, który dawał możliwość wzięcia udziału wszystkim 

Parlamentarzystom z naszego Regionu. Z pewnością nie jest tak, jak przedstawił to radny 

Wojciech Wojtkiewicz, że ktoś został celowo pominięty. Zostanie to zweryfikowane.  

 

Wiceprzewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik 

zauważył, że obrady powoli się kończą, a na sesji nie ma już quorum. Wiadomo jest, że są 

różne sytuacje, ale 9 radnych opuściło salę obrad bez uzasadnionej przyczyny. Stwierdził, że 

Przewodniczący Rady powinien czuwać nad przebiegiem sesji i zwalniać w uzasadnionych 

przypadkach. Każdy ma jakieś obowiązki, ale jeśli jest sesja, to tak należy zagospodarować 

czas, aby móc w niej uczestniczyć od początku do końca. 

Dodał, że na Dożynki powinno zostać zaproszone całe społeczeństwo Powiatu 

Myśliborskiego.   

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

podziękował radnemu Ferdynandowi Łukasikowi za pomoc w prowadzeniu sesji. Zauważył, 

że organizatorzy zadbali o to, aby poinformować o tym fakcie mieszkańców Powiatu 

Myśliborskiego poprzez różnego rodzaju plakaty oraz informacje w mediach i prasie. Takie 

zaproszenie znajduje się na stronie Powiatu Myśliborskiego.  

 

Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono. 

  

 

 

Ad. 13 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXXIX sesję Rady Powiatu  

w Myśliborzu.  

 

 

 

Protokołowała: 

 

Dagmara Gembiak 

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Cezary Krzyżanowski 


